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TEDENSKO GLASILO DELOVNEGA KOLEKTIVA ISKRA -  INDUSTRIJE ZA ELEK- 

TROMEHANIKO, TELEKOMUNIKACIJE, ELEKTRONIKO IN AVTOMATIKO, KRANJ

Pred sprejem anjem , dopolnil statuta. ZP

» Z A «  in » P R O T I «
V času uveljavljanja gospodarske reforme se pripisuje 
največji pomen razvoju samoupravljanja zlasti kot osnove 
osebne pravice delovnega človeka do prisvajanja dela do
hodka (delitev po delu). Zato mislim, da je čas za odkrit 
pogovor q stopnji, ki jo je doseglo samoupravljanje v 
ISKRI, kakšen je njegov vpliv na poslovni uspeh, poslov
no varnost, gospodarske procese, osebni standard in od
nose v ZP. Istočasno bom prikazal nekatere pomanjkljivo
sti, ki deloma ovirajo njegov uspešen nadaljnji razvoj in 

! hromijo nadaljnjo uspešno rast ZP kot gospodarske enote.

¡¡111

Prav gotovo je v letu 1966 
decentralizacija upravljanja 
pokazala svoje prednosti. To 
ee odraža v poslovnem uspe
hu, ki ga je ZP doseglo v 
tem. letu v .primerjavi z le-, 
tom 1965. Po ocenah je po
rasla proizvodnja za 21%, .. 
dohodek 30%. OD 33%, OD 
zaposlenega 23 %,. ostanek do
hodka 20%. Ta uspeh je po
gojen z boljšim gospodarje-^ 
njem . prganizacij in , finanč
no .. politiko J  podjetja,^ ki. je  

’ uspela obdržati skoraj' Stalno 
; likvidnost vseh organizacij/
; Vendar kljub decentralizaciji- 

ni bil odpravljen osnovni raz
log za nezadovoljstvo s Sta
ro obliko podjetja — preliva
nje .sredstev. Boljše je le to, 
da za leto 1966 vemo, kam in 

i koliko je bilo prelitih sred
stev: posameznih organizacij. 
To je pa prav gotovo pre
malo, da bi lahko govorili o 

' ekonomskih odnosih ‘znotraj 
ZP.

V statutu je poleg poslov-' 
nega načela likvidnosti tudi' 
načelo poslovne varnosti, ki' 
naj bi zagotavljalo nemoteno 
poslovanje in zmanjšanje po
slovnega tveganja na osnovi 
zbiranja finančnih sredstev v 
skupnem skladu ZP. Vsi ve
mo, da v letu 1966 ni bil for
miran noben skupni sklad, ki 
jih določa statut, ker so sred
stva zamrznjena na. starem., 
žiro računu.

Samoupravni organi ZP so 
kot prioritetno nalogo pred 
'Strokovno službe postavili, 
prav reševanje finančnih' 
problemov (deblokada stare
ga .žiro računa in sanacija 
zalog),. Ker pa je načelo lik
vidnosti osnova za nemoteno 
tekoče poslovanje in pred
vsem proizvodnjo, je bilo na 
tem računu prelitih prek 1 

.milijardo sredstev za porav
navo obveznosti za staro po
slovanje v tekoče' poslovno 

‘ leto,- IVa takšno prelivanje so 
dalipristanek samoupravni' 
organi ZP in še'rje ‘izvajalo 
sporazumno z direktorji in

računovodji prizadetih orga
nizacij. .:

Zavedati pa se moramo, da 
je lahko takšna »finančna 
politika« samo začasha in da 
je treba čimprej preiti na 
suvereno razpolaganje s sred
stvi, s katerimi gospodarijo 
posamezne organizacije. Ta
krat se bo pojavilo preliva
nje sredstev samo kot. na
mensko vlaganje z določenim 
’ekonomskim smotrom.

Važno je še eno dejstvo: 
'ZP je'pravili naslednik starec 
ga podjetja, (do konca leta: 
1965) ISKRA. S tem je dolžno 
poravnati vse stare obvezno-

Pred 22 leti je vodstvo 
osvobodilnega boja pro
glasilo dan Prešernove 
smrti za slovenski kultur
ni praznik. S tem deja
njem je že med borbo iz- 
pričalo svojo privrženost 
kulturni tradiciji, oblju
bilo je, da bo uresničevalo 
njeno humanistično izro
čitev in izpovedalo prepri
čanje, da je nasprotje med 

. duhovno veličino sloven
skih kulturnih tvorcev in 
klavrno slovensko resnič
nostjo njihovega časa do
končno ukinjeno. Sloven
sk i' kulturni praznik je 
priznanje neprecenljivega 
prispevka kult. ustvarjal 
cev.pri oblikovanju slaven.. 
Ske in  obče človeške ide
je, ki živi v nas in hkrati 
obračun z našim osebnim 
in družbenim odnosom do

ati, ki niso majhne, med kate
rimi pa j,e precejšen del ne
uporabnih obveznosti med or
ganizacijami znotraj samega 
ZP. To pa je tisto, pri čemer 
se čuti vsak član kolektiva 
ZP prizadet, ker večinoma 
plačuje račune za ekstenzivno 
gospodarjenje prejšnjih let, 
na katero takrat ni mogel 
bistveno vplivati. Neumestno 
pa je tolmačenje, da je za to 
v celoti odgovorna, uprava 
■ZP oziroma neka ; nevidna 
ISKRA »tam zgoraj«.

Napak bi bilo, če bi pri 
ocenjevanju pomena samo
upravljanja v ZP izpustili 
vprašanje medsebojnih odno
sov. Rečem lahko, da so se v 
primerjavi z odnosi od za
četka 1. 1966 bistveno izbolj
šali: Skozi -vse leto pa j e* bilo 

'čuti pritožbe organizacij na 
neporavnavañje medsebojnih 
obveznosti:, Čeprav • je Stalno 
opravičilo kronično ' pomanj-

(Dalje na 6. strani)

8. februar 
slovenski 
kulturni 
praznik

umetniške izpovedi in kul
turne ustvarjalnosti sploh.

Res je, da je rojstvo ide
je vselej lepše kot rojstvo 
stvarnosti. Govorijo in pi
šejo o komercializaciji 
družbe in še posebej kul
ture in o razdoru med teo
rijo in prakso. Vse to ter
ja od nas pozitivno formu
lacijo družbene kulturne 
politike. Razvoj sociali
stičnih odnosov je danes 
odvisen predvsem od kul
ture, ' morale in znanja. 
Skrb za kulturo človeka 
postaja kriterij za sociali
stično zavest posameznika 
in demokratično sociali
stično: smer družbe. Ra
zumljivo je zato, da na 
Prešernov dan že nekaj 
let odpiramo bistvena 
vprašanja našega kultur
nega življenja, ki posega- 

: jo v razmerje med kultur- 
, in politiko, med Vizijo in 
izpovedjo umetnika ter 
družbeno resničnostjo. '
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Tov. Marija Kocjančič pri umerjanju uporov

Samoupravljalcem 
ustrezno gradivo 

za obravnavo
Na nekaterih sejah upravnega 'odbora podjet

ja smo zasledili, da posamezni, Sicer redki povab
ljeni poročevalci prihajajo na seje UO ZP s po
manjkljivimi poročili in v'pretežni meri poročajo 
ustmeno. Ž izgovori, ki jim ni vselej Verjeti, Češ 
da ni bilo dovolj časa za. analizo in zatem natis ce
lotnega poročila, razdele kar na sami seji nekaj zgo
ščenih pismenih podatkov in pojasnil, misleč, da bo
do zadostovala'članom UO; vsa ostala manjkajoča 
dopolnila pa nato osvetlijo v diskusijah z odgovori 
na zastavljena vprašanja.

Vzlic temu, da smo na tem mestu med drugim 
tudi že grajali to pomanjkljivost, se način poro
čanja pri nekaterih ni premaknil na bolje.

Verjetno nekateri še vedno menijo — vsaj dru
gače si takega postopka ne da razlagati — da za 
samoupravne organe ne kaže izgubljati preveč tru
da in besed. Zahvaljujoč se strokovnjakom posa
meznih področij — tako | menijo — naj bi samo
upravljali nekako avtomatično sprejemali zaklju
čene predloge na bazi golega zaupanja, seveda brez 
izčrpnih pojasnil in konkretnih podatkov — skrat
ka brez dokumentacije. Cim manj znana bo pro
blematika samoupravnim organom, tem hitreje bo 
sprejeta, tem laže bo šla »skozi«.

Seveda je tak rahlo špekulativen postopek živo 
nasprotje koncepciji samoupravljanja in njeni de
janski vlogi vodenja poslovne politike. Vloga od
bornikov še zdaleč ni pasivna, marveč aktivna, ba
zira pa vsekakor na dobro pripravljenem in na
tančnem pismenem gradivu.

Člani UO ZP morajo zaio prejeti celotno doku
mentacijo za vsako točko dnevnega reda seje naj
manj teden dni prej, da lahko problematiko teme
ljito preštudirajo in se morebiti tudi s kom dru
gim, npr. z volilci, posvetujejo o določenih različnih 
mnenjih in predlaganih zaključkih.

Študij pismenih materialov zato nihče ne sme 
omalovaževati, ker nasprotuje učinkovitemu reše
vanju tekoče problematike in hkrati jemlje samo
upravnim organom veljavo ter ustvarja nezaupanje.

Ne oziraje'se na to,, da je pravočasno oddajanje 
kompletne pismene dokumentacije Stvar reda in 
ustaljenih navad, ki jih. ni moč samovoljno in brez 
objektivnega opravičila prekršiti, bi bilo že zaradi 
večine poročevalcev, ki tak red dosledno spoštuje jo j 
potrebno uveljaviti proti kršilcem določene Sank
cije, če bi se to ponavljajo še naprej.

Umesten je zato sklep predsednika UO ZP, da 
/bodo v prihodnje še pred sejo zavrnili vsako posa
mezno točko dnevnega reda, kjer člani UO ZP ne 
bodo dobili izčrpno in pravočasno celotne dokumen
tacije za pretres in obravnavo. M. K.
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LETNA KONFERENCA ZVEZE KOMUNISTOV V »ELEKTRONIKI«

Osebna nesoglasja namesto 
predlogov za rešitev 

problematike v tovarni * J  * _
® Skopo, zgolj statistično poročilo @ Zveza komunistov ni | | j | | p|v°rj[̂ °h 
odigrala svoje vloge v tovarni ® Potrebno bi bilo enotno, ?VTgel dj reiktor -'tovarne, ki
energično urejevanje pomanjkljivosti in problemov •  Z je _____  „e„ H ____I
dodatnimi uslugami je treba zagotoviti delo vsem članom ^?Lskl!2a’ -®e bdlMrea' del razprave “zajemEd neso- 
kolektiva ®  Disciplino je treba brezpogojno izboljšati in 
uveljaviti osebno odgovornost za izpolnjevanje nalog ®

odbor in direktorja, ¡ki naj 
na položaju direktorja osta
ne db imenovanja novega, 
vendar najdlje 6 mesecev, 
naj skupno razčistita odnose, 
ki so Škodljivi za tovarno in 
pni tem ustrezno in dosledno 
ukrepata.

ložaj in mesece do takrat,' 
ko naj bi imel spet dovoij 
deda in zagotovljen zaslužek 
po svojem delu. Menim, da 
je. bila v tem velika po
manjkljivost konference ZK, 
saj je delovni kolektiv ne
dvomno pričakoval od nje 
jasne besede, kako in kaj je 
bilo ukrenjeno, da bi ne pri
šlo do odpustov odvišnih 
delavcev in do znižanj a oseb
nih dohodkov zaposlenih.

Namesto tega 'je pretežni

Drugega februarja popol
dne je bila v obratni menzi 
v Horjulu letna konferenca 
Zveze komunistov tovarne 
elektronskih merilnih in
strumentov, ¡katere so se kot 
gostje udeležili tudi pod
predsednik občjmske sjkupi 
Sčine, pol. sekretar občinske
ga komiteja ZK Ljubljana- 
Vič, član tega komiteja in 
sekretar Zveze komunistov 
združenega podjetja. Na kon
ferenci so bili nadalje navzo
či tudi nekateri nečlani ZK, 
ki so ob koncu posegli tudi 
v obširno, a ne povsem plod
no razpravo.

Po uvodnih formalnostih je 
sledilo dokaj skopo poročilo 
sekretarja osnovne organiza
cije za čas od decembra 1965 
do danes, obsegajoče najak
tualnejše zunanje politične 
dogodke ter statistično po
točilo. V tem delu je bil ob
ravnavan tudi predlog, naj 
bi se Zveza komunistov v to
varni združila ».‘krajevno or
ganizacijo ZK, kakor so 
ponekod to že storili in se. 
ie  kažejo boljši delovni re
zultati. Člani ZK tovarne v 
Horjulu so se načelno stri
njali s predlogom, vendar so 
izvolitev članov skupnega se
kretariata in novega sekre
tarja odložili za bližnji po
novni sestanek, na katerem 
bodo stvar znova predebati- 
rali.

Pravzaprav edina zares 
nadrobno obramavana toč
ka dnevnega reda, je bilo 
vprašanje notranjih odnosov 
v tovarni. Poročilo sekretar
ja je pri tem obsegalo z do- 
kamanti podprto poročilo ko
misije.

Kot vemo že iz drugih por 
roči! in analiz, se horjulska 
tovarna nahaja v zelo tež
kem položaju, glede na to, 
da je skoraj zastala, prodaja 
njenih elektronskih merilnih 
instrumentov, industrijske 
televizije, in drugega, Iz teh 
razlogov in glede na le
tošnji proizvodnji plan, 
manjši od lanskega, se je 
izkazalo, da je okrog 30 
preveč' zaposlenih. Skratka 
— položaj je. postal takšen, 
da terja nujne in zelo učin
kovite ukrepe, čeprav pred
videvajo, da bo v bližnji pri
hodnosti, zlasti na račun ne
katerih pomembnih medna
rodnih kooperacij in delitve 
dela tovarna v Horjulu spet 
normalo zaživela in bodo de  
lavci imeli zagotovljeno d e  
lo. To naj bi se zgodilo v 
aprilu in maju, do tačas pa 
bi morali za vse zaposlsne

no, da ne bi prišlo do odpu
stov in znižanih osebnih do
hodkov.

Komisija, formirana še v 
času, ko je bilo podjetje 
Iskra enotno, naj bi anali
zirala vzroke za bližajoče se

grama, le težko znova vzpo
stavili na potrebno višino.

Direktor tovarne je dal sa
moupravnim organom v pre
tres nepreklicno ostavko, z 
obrazložitvijo vzrokov za to 
svojo odločitev. Delavski svet

liziran, oz. katerega- sklepa 
iz tega ali onega vzroka ni 
bilo še moč izpeljati.

Na konferenci je nadalje* 
bilo ugotovljeno, da način, 
kako je komisija zbirala- 
gradivo in izvajala analizo 
stanja v tovarni, ni.bil naj
boljši. ZK bi morala biti ana
lizator dejanskega stanja v 
tovarni, graditelj medoeboj-

glasja in slabe odnose med 
vodstvenim kadrom, pa kljub 
temu tudi na tem področju 
ni- prišlo- db- bistvenih za
ključkov, kajti posamezni 
člani zveze komunistov niso 
odločno obrodili tistega, ¡kar 
je vredno obsoje in podprli 
tistega, kar bi morali pod
preti..

Konferenca je edino skle^
kritično stanje v tovarni, ka- je  na svojem, zadnjem zase- nih: odnosov in pobudnik za mi.lâ  ¿ta se bodo člani ZK v 
kor tudi pojave slabih med- danju o. direktorjevem od- iskanje rešitev za/ nastale bližnji prihodnosti spet se- 
sebbjnih odnosov' med vod- •*■ .
stvendm kadrom, in pomanjr- 
kljivosti v nekaterih službah.
Vrsto teh ugotovitev, oz. po
manjkljivosti so obravnavali 
tudi samoupravni organi in 
so bile le-te v precejšnji me
ri odpravljene.. Ostala pa so 
predvsem škodljiva, trenja 
med vodstvenim kadrom, 
kar nedvomno še poslabšuje 
položaj, v katerem se danes 
tovarna nahaja.

stopu razpravljal in ga spre
jel na znanje. Tudi na kon
ferenci ZK je direktor zno
va pojasnil, motive, zaradi 
katerih je sklenil odstopiti s 
svojega položaja, med kate
rimi je tudi navedel kot del
ni vzrok nesoglasja med 
vodstvenim kadrom, kar mu 
je  dejansko ©tažkočalo. po
slovanje. S tem v zvezi je de-

prbbleme v tovarni-.
Čeprav je razprava trajala 

malone do 22. ure zvečer (od 
14.30 ure) na konferenci 
pravzaprav ni bilo besede 
o tem , (razen izvajanj vodje 
tehničnega sektorja, ki je 
napovedal lepšo perspektivo 
na osnovi nekaterih, medna
rodnih kooperacij- v prihod
nosti, kako bo delovni ko-

stali in nadaljevali razpravo 
o krivdi posameznikov za 
trenja in slabe odnose- med 
vodilnimi, direktor tovarne 
pa naj skliče sestanek vodil
nih uslužbencev, predsedni
kov DS in UO ter družbeno
političnih organizacij v to
varni, kjer naj nastale prob
leme dokončno proučijo in 
razrešijo. — C

Nepoznavalcu podrobnosti 
v teh medsebojnih: odnosih 
med vodstvenim kadrom v 
tovarni, je težko, če ne celo 
nemogoče, objektivno preso
diti, kdo ima prav in kdo je 
glavni grešnik. Vsekakor pa 
je stanje za tovarno: kritično, 
kakor najbrže še nikoli v le
tih njenega obstoja in zato 
ne bo odlveč misel, da bi bi
lo v takšnem položaju 
umestn®j e na konferenci ZK, 
pa tudi na drugih v tovarni, 
razpravljati o. problemih, ki 
neodložljivo terjajo učinko
vito. rešitev in tudi najti 
¡konkretne rešitve, od kate
rih je odvisna nadaljnja 
perspektiva tega delovnega 
kolektiva.

Občni zbor sindikalne 
podružnice »Elektromehanika «

V sredo, 25. januarja 1967, je bil dvoletni pregled dejav- cije so postavljene v tak. po- 
nosii sindikalne organizacije v  Elektromehaniki. Priso- ložaj, da morajo iskati večje 
stvovali so tudi- predstavniki RIZ in »TESLA«« iz Zagreba, dohodke predvsem v lastmfig 
Tovarne kablov, iz Svetozareva, Elektronske industrije — okvirih. Tega se naši delavci 
»Pupin« iz Beograda, občinskega sindikata, sindikalnega vedno bolj- zavedajo. Dohod- 
odbora podjetja, generalni direktor in njegov pomočnik kovna, usmeritev našega (te
ter predstavniki uprave, samoupravnih organov in ostalih lavca. zahteva od (odgovor-; 
družbenopolitičnih organizacij iz Elektromehanike. Ravno nih) organizatorjev proizvod- 
tako je bila zadovoljiva udeležba vabljenih delegatov, saj nje, da z boljšo organizacijo 
se jih je od 104 vabljenih, udeležilo 91'.. dela in ustreznimi, sistemi de-
Poračilo o dosedanjem de- njevanje planskih nalog, 

lu so delegati že nekaj dni Pri tem naj sindikalna orga- 
vnaprej prejeli, zato ni bilo nizacija razmeji svoje delo s 
brano. Referat o nadaljnjih članstvom- in dajanjem, pred- 
nalogah- sindikalne organiza- logov upravi: ter samouprav- 
cije, ki ga je podal predae.d- nim organom. Razumljivo, da 
nik tov. Čuda je nastal kot je temeljna haloga sindikal- 
rezultat razprav o programu ne organizacije delo s član- 
dela. Program predvsem ob- stvom, delo na političnem,, 
ravnava spremljanje. ; proiž- kulturnem, športnem, in dr.u- 

in gospodarnosti, gih področjih. Zlasti- delo na* 
dohodke, informira- političnem področju je- v se- 

nje„ kadrovsko politiko, in danjem: času pomembno, po
st anovanjsko problematiko, sebno- glede utrjevanja samo- 
Ta vprašanja so obširneje upravljanja. S tem v zvezi; je 
obdelana in do njih postav- potrebno članom, sindikata)
Ijena stališča. Uvodoma: je bi- razvijati samoupravno samo-
lo v referatu nanizanih, vrsto zavest*; odklanjati pa malo- va. za. dobre medsebojne od- 

pogledom v prihodnost lotil stvari, ki lahko bistveno iz- dušje in pavšaliziranje. Ta, noše. Ni potrebno poudarja- 
svojah nalog,. ■ ¡boljšajo, gospodarnost, od dva pojava sta; zelo pogosta, ti, koliko so. vredni dobri

Nedvomno drži ugotovitev hitrejšega obračanja obratnih med člani sindikata. Se npr. medsebojni odnosi, zato ne 
delavca, ki jo ob koncu sredstev, planiranja, izmeta, neka zadeva ne teče- tako, kot sme. biti vseeno, kakšno ja 
konference, kot nečlan ZK, ¿p- pravilnega razporejanja si želimo, nas popade malo- informiranje. Ne more se. tr- 
jasno povedal, da nesoglasja ¿e]a. Občuten razkorak se ka- dušje, češ, saj ne moreš nič diti, da so. oblike, neusirez- 
med vodstvenimi ustvarjajo j e pr; velikem številu- čakal- spremeniti. Malo kdo se po- nG* Z gotovostjo pa, se lahko 
v kolektvu zelo slabo in škod- njjj ur> na ¿¡rUgi strani pa trudi, da bi zadevo konstruk- trdi, da vsebina ni zadov.o-

še večjem številu nadur. Ce tivno kritiziral in dal tudi. Ijiva. Eredvsem interni; in- 
bi to neskladnost uredili, kar svoj’ustrezni, predlog. formativni, list prinaša, zelo
v celoti prav gotovo ni mo- Gospodarska reforma> kot
goče, bi lahko sprostili 50 „ „„ to je prav gotovo pri. vseh,
delovnih mest. tudi ostale^spremembe v na- m  lahko kakorkoll vplivajo

Tehtanje dejstev in krivde 
naj bo stvar drugih, za to 
poklicanih, kot opazovalec 
na konferenci pa lahko k 
stvari rečem le to, da bi bi
lo mnogo bolj koristno za 
celotni kolektiv, ko bi dolgo
trajno in razvlečeno debato vodnje 
posvetili prav pereči proble- osebne 
maliki tovarne, saj bi, ob 
ob konkretnih rešitvah za
njo, zbledela prav gotovo tu
di trenja med. vodstvenimi, 
kolektiv pa bi se spet pomiril 
in se z voljo In zanesljivim

litve omogočijo doseganje 
čimboljših, rezultatov gospo
dar j ¡an j as Važen faktor, ki 
spodbuja k večji storilnosti 
je prepustitev odločilnejših 
kompetenc in pravic do go
spodarjenja delovnim eno
tam. Dejstvo je,- da so tam, 
kjer so neposredni proizva
jalci dobili stvarne možnosti 
gospodarjenja doseženi tudi 
boljši’ rezultati. Za kakršna
koli prelivanja sredstev med 
DE je treba delavce podrob
no: seznaniti, da vedo in ra
zumejo potrebo.

Dobro informiranje je osno-

Ijivo vzdušje, v katerem 
nihče nima pravega delovne
ga poleta niti volje, ker 
ne ve, kako bo z njim pri
hodnje dni. Prav iz teh raz
logov je v marsičem padla 
disciplina v tovarni, kar

šem gospodarstvu, so ustva- na izboljšanje.« . . .  v ... . . .. . « . . .  . . . .  !— Botsabno: jePri teh vprašanjih Ima sin- rde splošno, družbeno-gospo- zag0t0yiti več objektivnih 
bodo tudi ob boljših delov- dikalna, organizacija pomemb- darske okvire, ki so ugodnej- točnih razumljivih in nravo-- 
nih pogojih in rešitvi prob- no vlogo, In sicer s tem, da li za razvijanje delitve po ’

najti drugo delo, usLužnost- tematike proizvodnega pro- angažira svoje člane za izpol- delu. Gospodarske organiza- (Dalje- na 4. strani)*



O proizvodnji tovarne 
kondenzatorjev v Semiču

Proizvodnja v letu 1966 je v tovarni potekala zelo 
neenakomerno. V prvem 'kvartalu je imel kolektiv 
velike zastoje, tako da je pretežni del moral koristiti 
redne letne dopuste.že januarja in februarja. Vzrok za 
zastoje je bilo pomanjkanje reprodukcijskega materia
la iz uvoza. Proizvodnja se je normalizirala šele ob 
koncu drugega kvartala, vendar so se vse leto vrstili 
manjši zastoji zaradi slabe materialne oskrbe. Vsi ti 
zastoji so zmanjšali produktivnost vsaj za 20—25%, 
kar se seveda odraža na OD in na ostanku dohodka.

Vzrok za zastoje zaradi 
pomanjkanja materiala je 
bila v začetku leta devizna 
situacija, delno izvirajoča še 
iz leta 1965 (skoraj nobenih 
prehodnih zalog) nato pa 
pomanjkanje likvidnih dinar
skih sredstev. Tovarna raz
polaga z zadostnimi obratni
mi sredstvi, vendar je pre
težni del zamrznjen na sta
rem žiro računu' in v tovar
nah, katerim je leta 1964 in 
1965 krila izgube. To, kakor 
tudi zelo silafoo plačevanje 
PSO ter domačih tovarn, je 
neprestano povzročalo po
manjkanje likvidnih sred
stev, tako, da niso mogli 
pravočasno odkupovati raz
položljivih deviz.

■Kljub navedenemu je to
varna v letu 1966 dosegla 
pomembne gospodarskenspe- 
foe. Poudariti je treba, da je 
gospodanska ¡reforma selni
ško tovarno prizadela veliko 
bolj kot katerokoli v 'okviru 
Iskre. Reprodukcijski .mate
rial se je tovarni podražil 
z reformo v povprečju za 
56 % pri blokiranih prodaj
nih cenah na domačem trži
šču in pri povečanem izvozu 
•iz cca 150.000 J v letu 1955 
na prek 650.000 $ v 'letu 1966 
kjer se, kakor vsi vemo, do
segajo znatno nižje cene kot 
doma.

■Da je tovarna pod takimi 
pogoji ostala še aktivna in 
da dela še s primernim do
hodkom, je pripisati hi
tremu prilagajanju proiz
vodnje potrebam tržišča. 
Tovarna je na .primer uspe
la v nekaj mesecih .povečati 
proizvodnjo artikla, ‘ki je bil 
iikan, tudi -desetkrat, zmanj
šati proizvodnjo neidočega 
artikla na minimum in p o 
dobno. Posledica tega je, da 
so zaloge .gotovih izdelkov 
minimalne. Take spremembe 
pa lahko kolektiv doseže 'le 
s .‘skrajnimi napori,in z mar
sikatero odpovedjo. Tovarna 
je v letu .1966 ukinila vse 
proste sobote (odobrene je 
imela 3) uvedla, kjer je bilo 
potrebno, delo v 3 .izmene, 
ter obratovala (kadar je  bil 
material) tudi ob nedeljah.

(Osebni dohodki so se v 
tiku 1 leta dvignili za cca 
38 %, kar pa  z ozirom na 
startno 'osnovo ni veliko, saj 
j? s povprečnimi osebnimi 
dohodki capljala vedno da
leč na repu Iskrinega po
vprečja. S

Kot posledica nizkih oseb
jih' dohodkov se je ob kon

cu leta 1965 in v letu 1966 
pojavila prvič močna fkiktu- 
acija delovne sile, ki je to
varna prej mi poznala. Kva
lificirana delovna sila je od
tekala v inozemstvo, priuče
na pa v sosednja .podjetja, 
kjer so bili osebni dohodki 
znatno višji. Tako je bilo od 
povprečno zaposlenih 463 v 
letu 1966 na novo sprejetih 
177 delavcev, odšlo pa jih je 
iz tovarne tekom leta 72. To
varna je morala v lotu 1966 
preboleti poleg že Vsega na
vedenega tudi priučevanje 
več kot 35% vseh zaposlenih, 
to pa je močno vplivalo' na 
storilnost in izmet, posebno 
ker tovarna razpolaga s pre
malo strokovnih sodelavcev.

Ne samo tu, na vsej črti 
se čuti v tovarni pomanjka
nje strokovnih sodelavcev. 
Tovarna je S praktično isti
mi strokovnjaki dvignila" 
proizvodnjo od 1 na 3 mili
jarde S din, izvedla rekon
strukcijo tar vrsto drugih 
izboljšav, ki so ohranile to
varno aktivno. Tovarna šti
pendira na .srednjih in viso
kih šolah prek 40 štipendi
stov', katerih del je pred za
ključkom študija, če pa upo
števamo, da morajo ti tova
riši odslužiti še vojaški rok 
in se vživeti na delovnem 
mestu, potem kadrovsko še 
ne bo tovarna kmalu na 
konju, proizvodnja pa teče, 
se veča -in zahteva svoje.

Na nešteto razpisov, raz
glasov in objav skoraj ni 
bilo prijav, čeprav so na 
razpolago stanovanja in veli
ko večja možnost napredka 
posameznikov, kot v podjet
jih, ki so kadrovsko močno 
zasedena.

Kolektiv tovarne zato z re
zervo in pomisleki jemlje 
razne članke v časopisju, 
kjer se obravnava moderna 
tema:

— strokovnjakov se pod
jetja branijo,

— umski kapital brez na
ložbe Izvažamo,

— s trebuhom za kruhom 
in podobno,
ter smatra, da so vzroki za 
premajhno in prepočasno 
vključevanje strokovnih ka
drov v .direktno proizvodnjo 
nekje drugje, prav gotovo pa 
ne v odporu in zaprtju de
lovnih kolektivov.

še nekaj je, ki je tovarno 
kadrovsko osiromašilo, t. j. 
formiranje ZZA. S formira

njem ZZA so prešli v njegov 
sestav vsi sodelavci, ki so 
■delali, čeprav • dislocirano za 
tovarno. Ti sodelavci so bili 
pred formiranjem ZZA di
rektno vezani na rezultate 
proizvodnje.

To je bilo gonilo uspehov, 
ki ga sedaj v odnosih z ZZA 
nikakor ne moremo doseči, 
.čeprav sm0 poskusili že več 
načinov obračunov, pogodb 
itd. ZZA ima namreč naspro
ti tovarni, ki nima strokov-, 
njakov določeno konjunktu
ro, ki se je vsi sodelavci zave
dajo in temu primerno se 
razvojne naloge kvalitetno, 
časovno in stroškovno razvi
jajo.

To’ je za tovarno zelo 
drago, še hujše pa to, da je 
prepočasno in bi. bilo treba 
najti način med tovarno n  
ZZA, po katerem bi razvijalec 
direktno participiral na po
sledicah v proizvodnji, ki 
jih  je  s svojimi prijemi 
povzročil. Tako bi razvijalca 
primemo stimulirali, hkrati 
pa bi veliko bolj zaživel s 
problemi v proizvodnji, od

katerih je sedaj pogosto 
zelo odmaknjen.

To so največji problemi, ki 
so tovarno trii v preteklem 
poslovnem letu in ki se bodo 
v približno enaki obliki po
javljali tudi v poslovnem lotu 
1967, zlasti še, kar bo tovar
na po planu izvažala cca 
50 % svoje proizvodnje, pro
izvodnjo pa povečala naspro
ti realizaciji 1. 1966 za na
daljnjih 27 %, praktično pod 
istimi pogoji, kot v 1.1966.

Letni obračun kaže, :da je 
-tovarna ■ povečala proizvod
njo za 58% pri 10% pove
čanju delovne sile. Proizvod
na a na zaposlenega se je 
dvignila za 43 %, pri 38 % 
povečanju osebnih dohodkov. 
Zaradi tega je tovarna do
segla ugodno delilno raz
merje -med osebnimi dohod
ki An skladi in  -kljub 38 % 
dvigu OD ustvarila znatno 
višje sklade, kot v letu 1965.

Kljub ¡temu, da je bil de
lovni kolektiv zalo angaži
ran v preteklem letu s pro
izvodnjo in njenimi proble
mi, je dosegel tudi na dru

gam področju lepe rezultate. 
Sindikalna "in mladinska or
ganizacija sta izvršili veS 
uspelih, prireditev, kolektiv 
je že drugič, osvojil pokal 
množičnosti : v . delavskih' 
športnih igrah, več prvih in 
drugih mest, organizirano je 
bilo. precej izletov, srečanj- 
pa tudi prostovoljnega dela. 
Sindikalna - organizacija pa 
je poleg skrbi za: rekreacijo 
delavcev skrbela za dobro 
poslovanje okrepčevalnice, ki 
je v njenem sestavu in bla
gajno samopomoči, katera je  
imela čez 20 milijonov pro
meta . jn  pomagala članom 
¡kdlekiva iz ¡marsikatere za
drege. •

Tudi faktor obračanja -se 
je v primerjavi ž letom '1965 
zadovoljivo zboljšal. Za za
loge gotovih izdelkov in kup
ce ni prikazane primerjave) 
kor je to leta 1965 vodil 
PSO. Poudariti je  treba, da 
se ti rezultati nanašajo na 
:zak> nizek - faktor plačana 
realizacije (komaj cca 70 %) 
¡in ‘bi 'bili rezultati ugodnejši 
pri normalni plačani realiza
ciji. L. K.

Naš izvoz v januarju
V prvem mesecu letošnjega leta je  bil Izvoz našega 
podjetja precej šibek In je dosegel skupaj s prodajo 
na domačem trgu za devize, vrednost 238.859 dolarjev. 
Po sijajnem izvoznem uspehu v decembru je bil to 
mesec relativnega počitka, saj smo izvozili komaj 74,64 
odstotka glede na interni januarski plan.

Izvozni premik v smer SEV 
je  to pot popustil. Po 36 od
stotkov vrednosti izdelkov 
smo poslali v države s kon
vertibilnimi valutami in dru
ge države, 28 odstotkov pa 
v vzhodne države SEV. Na 
izvozni listi je bilo januarja 
seveda nekoliko manjše šte
vilo držav, skupaj le 28.

¡Največ izdelkov smo pro

dali v Turčijo in nato Čeho- 
slovaško. Na tretje mesto se 
je presenetljivo povzpel 
SSSR, ki dosedaj sploh še ni 
bil naš kupec. Slede Egipt, 
Zahodna Nemčija, Italija, 
ZDA in Iran. Preseneča 
Vzhodna Nemčija, ker jo 
sploh ni na izvoznem spisku.

-Posamezne tovaime so ta
kole izvozile:

Tovarna Realizacija Plah
%

ELEKTROMEHANSKA Kranj 74.30538 79,25
ELEMENTI Ljubljana 8.130,50 28,20
ELEKTROMOTORJI Železniki 34.096,45 340,96
USMERNIKI Novo mesto 5.879,40 257,52
AVTOMATIKA Pržan 16.401,50 47,95
KONDENZATORJI Semič 50.261,53 43,15
AVTOELEKTRIKA Neva Gorica 19.989>2 12532
POLPREVODNIKI Trbovlje 2.219,56 242,31
INSTRUMENTI Otočt 3.105,71 86,75
ELEKTRONIKA Horjul 97,00
APARATI Ljubljana 6.149,18 —

SPREJEMNIKI Sežana 16.916,75 —

ker kupec ni poslal akredi
tiva za naročeno avtoelektrič- 
no opremo. Izredno smolo so 
imeli KONDENZATORJI. Za 
Čehoslovaško tovarna ni iz
delala naročenih elementov 
¡zaradi pomanjkanja repro
dukcijskega materiala, med
tem ko izdelanih kondenza
torjev za NDR kupec ni od
poklical in so ostali v skladi
šču.

Letošnji okvirni in še ne
potrjeni plan predvideva iz
voz v višini nekaj nad 8 mili
jonov dolarjev. V celoti je za 
eno tretjino večji kot lani. 
Glede na to, da je obveznost 
precejšnja, bo treba že se
daj napeti vse sile za po- 
voijen končni rezultat. Janu
arska izvozna realizacija ni 
bila v tem. pogledu spodbud
na, čeprav je nekaj objek
tivnih vzrokov za slabši 
uspeh.

Marjan Kralj

■ELEKTRONIKA, APARA
TI IN SPREJEMNIKI niso 
imeli planskih zadolžitev, za
to ni mogoč izračun v od
stotkih!

¡Izvoz nekaterih tovarn bi 
bil lahko večji. Npr. ELEK- 
TROMEHANIKA ni mogla iz
delati veliko ATC za Turčijo,

ELEMENTI pa ne uporov za 
Anglijo. AVTOMATIKA ni 
■izdelala električnih gramofo
nov zaradi očitnega pomanj
kanja reprodukcijskega ma
teriala pa tudi kupec naroče
nega ni odpoklical. Podoben 
¡zastoj v odpošiljatvi je ime
la tudi AVTOELEKTRIKA.

POPRAVEK
V članku: »Za« in »proti« 

v 3. številki sta se vrinili dva 
napaki, ¡ki ju s tem poprav
ljamo. Na 1. strani, v 2. od
stavku se glase: namesto so 
prepričevalni, pravilno niso 
prepričljivi, na 6. strani pa 
se v 4. vrsti Stavek glasi 
pravilno. . .  So pa tudi pri
meri, ko je razviti izdelek 
neprimeren za proizvodnjo.



Naš razgovor
Vprašuje UREDNIŠTVO, odgovarja šef Iskrine prodajal
ne v Ljubljani tov. FRANC AVBELJ.

Otoče: Danilo Korošec kot kontrolor v končni kontroli

Občni zbor sindikalne 
podružnice »Elektromehanike«

(Nadaljevanje z 2. strani) 
časnih informacij, ki bodo za
gotovile vse potrebe.

Razprava je bila plodna in 
je še dopolnila obe poročili. 
Predstavniki DE, kjer proda
ja izdelkov ni zadovoljiva, so 
resno postavili vprašanje 
perspektive. Posebno zaskrb
ljujoče je za panogo električ
nega orodja. Zato se zadnje 
obdobje delajo analize in raz
iskuje tržišče, da se ugotovi 
realno stanje in možnosti na
daljnje proizvodnje. Proizvod
ni program je še dovolj ši
rok, da omogoča preusmeri
tev v tisto proizvodnjo,, ki je 
ekonomsko upravičena in 
iskana na tržišču.

Več diskutantov je obrav
navalo disciplino v tovarni, 
ki v večih pogledih ni zado
voljiva. Kolektiv Elektrome
hanike je svoj čas veljal za 
discipliniranega, kar/za zad
nje obdobje ni mogoče trditi. 
Spomniti je treba samo na 
odnos precejšnjega števila 
ljiudi ob priliki proslave 20. 
obletnice tovarne, ko .so zapu
stili tovarno še pred pričet
kom proslave, čeprav so za 
ta čas dobili nadomestilo. 
Najbolj neodgovorni pa so 
sneli celo vhodna vrata.. Ne 
dosti boljša slika je bila tudi 
zadnji delovni dan v lanskem 
letu. Sleherni posameznik še 
bo moral vprašati. kaj r.kun- 
nosti dam in kaj lahko od nie 
zahtevam. Prav tako je važ
na disciplina ria vsakem de
lovnem mestu in odnos do 
dela.

Pri odgovornosti moramo 
Imeti pregled, kako urediti 
posamezna vprašanja, saj je 
menda jasno, da v organizi
rani družbi ne moremo od
govarjati vsi za vse, temveč 
lahko vsak odgovarja samo 
za tisto, kar dela in za kar 
je pristojen, da dela. Vse 
bolj bodo morale priti do iz
raza strokovne odločitve, za 
katere bo treba prevzeti ma
terialno in moralno odgovor

nost. Nedoslednost je pri 
vsem tem, da za manjše zlo
me orodja takoj najdemo 
krivca, medtem ko za večje 
propuste in neodgovornosti 
kaj hitro najdemo izgovor, 
da Je težko ugotoviti, pa če
prav gre za večje gospodar
ske škode.

Zelo živa razprava je bila 
tudi okrog zadnjih sprememb 
v zdravstvu, otroških dodat
kih, podražitvah in podobno. 
To ni slučajno, saj se ljudje 
dobro zavedajo, da bo pre
cej obremenjen proračun vsa
kega posameznika.

Načeta je bila tudi sindi
kalna članarina. Ne že toliko, 
da je previsoka, temveč da se 
je preveč odvaja višjim foru
mom. Kljuib znižanju od 12 
na 9 % za potrebe zveznega 
sindikata in z ukinitvijo 
okrajev, kjer se je sprostilo 
6% vplačane članarine, ni 
ostal sindikalnim podružni
cam večji odstotek. Že na 
občnih zborih po DE so bile 
postavljene podobne zahteve. 
Sprejet ’ je bil sklep, da se 
doseže pri višjih forumih 
sporazum, da ostane za sin
dikalne podružnice 60 %, osta
lih 40 % pa si razdelijo višji 
organi. Ta zahteva bo lahko 
uresničena le s skupnim pri
zadevanjem vseh Sindikalnih 
podružnic. Do sedaj je sindi
kalnim podružnicam ostalo 
Z5 %, izjemoma v zadnjem ob
dobju v občini Kranj 40 % 
od vplačane članarine.

Splošna ugotovitev je, da 
je občni zbor proti pričako
vanju. dobro uspel. Sproščene 
razprave in vrsta zelo real
nih ugotovitev kaže na to, 
da si sindikalna organizacija 
z jasnim programom lahko 
pridobi zaupanje in sodelova
nje svojih članov. Še' naprej 
je treba poglabljati do sedaj 
preizkušene metode dela, če 
si hoče organizacija opravičiti 
svoje poslanstvo.

V novi odbor so bili izvo
ljeni: Franc Bajželj, Marjan 
Benedik, Jože Berložnik, Ivan 
Burkeljca, Drago Čopič, Zvo
ne Golež, Ludvik Kuhar — 
dipl oec.,- Jože Katrašnik 
(obrat Lipnica), Janko Koš- 
nik, Cveto Krstič, Ivan Me
zek, . Branka Nagode,; Emil 
Sekrie .— dipl. inž.j Maks 
Perkovič (obrat »Stikala«), 
Anica Terček, Angel Vidic, 
Draga Vintar. — V nadzorni 
odbor pa: Stane Dubokovič, 
Nežka Jančar, Alojz Kordiš.

F. F.

VPRAŠANJE: Kaj rečete 
na kritiko v rubriki »Pisma 
bralcev« v 3. številki glasila 
»Iskra« in na »jezno« pismo 
kupca R. S., ki Vam je bilo 
dano na uvid, nismo pa ga še 
objavili v našem časopisu.

ODGOVOR: Na objavljeni 
članek R. Z. Ljubljana za
enkrat ne mislim odgovoriti, 
ker ni moč trditi, da je vse 
res, kar stranka piše, saj se 
naši prodajalci ne spomnijo 
tega primera.

Drugo pismo, ki šem ga 
prebral, in kit.šp,ni objavlje
no v časopisu — pa je ver
jetno. Zadevno se bom stran
ki opravičil, 'želel pa bi, da 
bi‘ stranka, ki š postrežbo v 
naši trgovini ni zadovoljna, 
v takem slučaju zahtevala 
šefa prodajalne. Prepričan 
sem, da bi bila stvar hitreje 
in ugodneje rešena, pred
vsem pa brez nepotrebne je
ze, Nekaj, kar stranke v pis-' 
meni kritiki pozabljajo, je to, 
da ne navedejo ali opišejo 
prodajalca. Ne moremo nam
reč vsem prodajalpem napr
titi slabe postrežbe, zato bo 
prav, da od kupcev zvemo, 
kdo kvari Iskrino ime in slo
ves v naših prodajalnah. Ver
jemite ali ne, čas je tak, da 
bo delovna skupnost takega 
prodajalca kaj hitro in pri
merno poučila oz, tudi za
devno ukrepala.

VPRAŠANJE: V članku
»Polletna konferenca poslo- 
vodijgjindustrijskih prodajaln 
v Mariboru« (Iskra štev. 4) 
je bilo nakazano, da velika 
ISKRA v izgradnjo svojega 
prodajnega kadra v teku 
zadnjih Tet ni vložila niti

dinarja. Kaj menite o tem in 
kako bo v bodoče?

ODGOVOR: Kar so prej 
zamudili, ni lahkd takpj ure
diti. Vsekakor pa je zadeva 
v teku in bodo morali pro
dajalci obiskovati zadevne 
seminarje, kjer bo dah pose
ben poudarek na strokovnost, 
vljudnost in poznavanje jezi
kov (predvsem nemščine in 
angleščine). Po strokovni pla
ti je en prodajalec zaključil 
seminar za merilno tehniko, 
ki je bil na Bledu, drugi je 
pri »Elradu« Maribor za spo
znavanje antenskih sistemov 
in kablov, tretji pa je obi
skoval .seminar za .električni . 
. brivnik' Braun-Iškra. ‘ I.e-ti j 
^pridobljeno znanje prenašajo' 
tudi na druge prodajalce.

VPRAŠANJE: Pripovedo
vanje kaže, da ne bo ostalo 
le pri sklepih. Prej ste ome
nili, da bi kupec, ki ni za
dovoljen s postrežbo, v svo
ji kritiki navedel, tudi p r i 
imek prodajalca oz. ga opi
sal. Kot vemo, to ni tako 
lahko; obraz le bežno vidiš, ' 
ga v razburjenju pbzabiš ali 
celo zamenjaš, po priimku 
pa ljudje ne sprašujejo; ome
njajo le firmo. Kot je znano; 
imajo v blagovnicah, pred
vsem v svetu in tudi že p r i , 
nas, prodajalci halje z zna
kom podjetja, nad njim pa 
ime in priimek prodajalca. V 
takih primerih je ugotovitev 
lažja, Kaj menite o tem?

ODGOVOR: Tudi pri nas 
bomo v kratkem uvedli ta 
sistem, ker kolektivu ni vse
eno, da bi zaradi poedincev 
trpel ves kolektiv oz. .celo 
ugled podjetja ISKRA.

Ben

»Velja si zapomnili«
Tovarna TV pribora 

»Elrad«, Gornja Radgona, 
slovi po solidnosti svojih 
izdelkov. Poslovodje naših 
industrijskih prodajaln jih 
radi uvrščajo v svoj pro
dajni Sortiment, ker po
navadi ni reklamacij s 
strani kupcev teh proiz
vodov. Če pa že šo, jih 
podjetje obravnava izred
no korektno in hitro. 
Skratka, med delaj lis tič- 
no mrežo ISKRE in 
»ELRAD« obstajdjo več 
kot dobri odnosi, ki teme
ljijo na obojestranskem 
gospodarskem računu.

Ob polletni konferenci 
poslovodij industrijskih 
prodajaln v Mariboru je 
udeležence sestanka ugod
no presenetilo povabilo 
podjetja »ELRAD«, naj si 
pridejo ogledat tovarno, 
kjer bo tudi kratek semi
nar o glavnih karakteri
stikah in rabi njihovih 
izdelkov. Ni treba po
udarjati, da so bili po
slovodje zelo zadovoljni 
nad nepričakovano pozor-

nosijo, ki je ne doživljajo 
celo v lastni hiši.

Ogled tovarne je dal 
koristne rezultate in nova 
Spoznanja. Že na prvi 
pogled je bilo videti, da 
je tovarna po Parkinsono
vih merilih »moškega 
tipa«. Na zunaj ne poseb
no lepa, zato pa izžarevata 
iz nje dinamika in polet, 
ki so ju zmožne samo 
tovarne, ki še nišo posta
le kasarne. Morda bolj 
kot sam sprejem je ude- 
lež.ence seminarja prijet
no dojmil zanos, s kate
rim razkazujejo inženirji 
(čestitamo: ing. Kolarič in 
drugi!) sadove svojih za
misli: z očitnim entuziaz- 
mom, ki ga danes po kri
vici pripisujemo samo 
»zasebni pobudi«. T udi 
socialistični sektor je še 
zmožen ustvarjalnega za
nosa iz prvih povojnih let!

Na skupnem kosilu, ki 
so se ga udeležili najvišji 
predstavniki tovarne, so 
trgovci in proizvajalci iz
menjali marsikatero dobro

misel: Radgončani so
bistri "ljudje. Če Si zaen
krat ne morejo omisliti 
široke mreže lastnih pro
dajaln, j skušajo pridobiti 
prijatelje . v ljudeh, ki. 
imajo I lokale in uhojeno 
klientelo. Tokrat jim je 
to nedvomno uspelo.

»Ovo valja upamtiti,« se 
je navduševal po vrnitvi v 
Maribor sarajevski malo
prodajni »ambasador« Ivi
ca šakič. »Hoče li ikada 
i naša ISKRA da nam na 
takav način razotkrije 
tajne svoje proizvodnje? 
Baretn nama, svojima...«

»Hoče, hoče, uveren sam 
ja u to,« ga tolaži izku
šeni zagrebški poslovodja 
Štefanac, neuradni stare
šina poslovodskega zbora. 
»Zlata vrede ovi naši lo
kali. A tu je i reforma. 
Vvek je to tako: ne' ceni 
se' devojka, ako se za nju 
ne o timi ju barem dva 
momka!«

Vse kaže, da ima prav, 
starina štefanac! Toda 
resnica ponavadi šepa za 
časom.

L. M.



Kako je potekala nabava 
materiala lani

M sm m sm m Š ,

Na zadnji 20. seji UO pod
jetja je podal obširno poro
čilo o delu' Nabavne organi
zacije lani njen direktor Vla
do Sodin. Iz 'zajetnega pre
gleda objavljamo nekaj zani
mivih izvlečkov.

DOMAČA NABAVA
Za 1. 1966 so naročile naše 

tovarne pri domačih in tujih 
dobaviteljih skupno 6.800 ton 
železnih materialov. V tujini 
smo kupili 53 % celotnega 
kontigenta, preostanek pa pri 
železarnah in sicer Jesenice 
35 %, | Nikšič . 2.2%, Zenica \
3,2 %, Štore 2,6 % in pri -spe-.

■ eializirahih -grosističnih - pod
jetjih 4 %.

Od domačih posameznikov 
je naš največji dobavitelj 
Železarna Jesenice. Od' nje
nega proizvodnega programa 
smo naročili največ: hladno 
valjanih dinamo trakov, na
vadnih trakov, vlečenih in 
luščenih jekel, valjanih 
okroglih jekel, dinamo ploče
vine, vlečene pločevine v 
palicah, hladno valjanih 
trakov, nekaj debele etek- 
tro pločevine in mani- 
že količine relejskega železa.

Vzlic temu, da je jeseniška 
Železarna najbližji dobavi
telj, je imela NO precej te
žav z dobavami teh materi
alov. Stalno so kasiiile po
šiljke hladno valjanih tra
kov, ki so jih morali nado
meščati z dinamo pločevino, 
bilo pa je nekaj zastojev tu
di z dobavami valjanih po
boljšanih jekel ter debelih 
elektropločevin.

V železarni Nikšič'' so bili 
naročeni v minulem letu le 
hladno valjani trakovi. Pri 
prevzemu pa so bile stalne 
reklamacije zaradi slabe kva
litete, zato je porabnik---
ELEKTROMEHANIKA zah
tevala, da v tem letu ne  ̂na
ročamo več trakov v tej že
lezarni.

Železarna Zenica je v pre
teklem letu dobavljala samo 
široka ploščata jekla. Dobav
ne roke je redno'zamujala in 
je, kar. se tega tiče, nesoliden 
dobavitelj.

Nasprotno pa je Železarna 
Store dobavljala vse profile 
v dogovorjenih rokih. Sedaj 
osvaja profile v vlečenem 
stanju, tako da zaradi tega 
ne-bomo več uvažali teh ma
terialov.

Vse železarne so v pretek
lem letu težile za proizvodnjo 
kvalitetnih in visdkolegiranih 
materialov, opuščale pa so 
proizvodnjo navadnih kvali
tet. Tako je NO bila prisilje
na uvoziti ploščato železo, 
kotno jeklo, vlečeno ploščato 
in kvadratno jeklo,- vlečene 
žice za vijake itd.

NO upa, da se bo položaj v 
letošnjem letu zboljšal glede 
na pogojeno liberalizacijo u- 
voza proizvodov železne me
talurgije.

Precej zahtevne so bile do
bave neželezne metalurgije. 
Rabili smo naslednje elemen
te in zlitine: baker. MS. sreb

ro, kositer, aluminij, bron, 
cink, kadmij, zemag, svinec, 
in zlato v skupni teži 1.472 
ton oz. vrednosti nekaj nad 
18 milijonov N dinarjev.

Težave s preskrbo teh mar 
terialov so bile še večje. Naj
težje je bilo z bakrom, ki ga 
dobavlja Rudnik in topiliiica 
v Boru. Dobave bakrenih in 
medeninastih proizvodov so 
kasnile vse leto, nekatere pa 
so celo izostale. Sklenjene po
godbe za bakrene polizdelke 
so imele kaj malo veljave, 
večji del so predstavljale le 
informacijo. Večkrat nera
zumljiv, poslovni odnos je bil 
,le delnp opravičljiv s stalnim 
zviševanjem cen bakra na 
londonski borzi.

Neprimerno boljši položaj 
je bil na tržišču z aluminije
vimi proizvodi. Edino težavo 
je povzročila prekasna doba
va aluminijevih trakov iz to
varne v Šibeniku.

Poseben položaj je bil pri 
preskrbi s kositrnimi proiz
vodi; Skoraj vse te izdelke 
smo' morali .nabavljati prek 
trgovinske mreže. Le-te so 
po raznih poteh uvažale ko
siter in ga dajale v prede
lavo tovarnam.

Pri cinku, kadmiju, zemagu 
in zlatu ni bilo posebnih te-;, 
žav. NO je uspelo dobiti ce
lo materiale, ki niso bili prej 
predvideni.

Precej drugače pa je bilo 
z dobavami srebra. Edini pro
izvajalec v državi Rudnik in 
topilnica v Trepči je zahteva
la, da naše potrebe po teh 
metalih terjamo od tovarn 
dobaviteljev polizdelkov. Ko
ličina pa je bila za vse na
ročnike premajhna, zato smo 
imeli vse leto težave z redno 
preskrbo.

Pri panogi 119 — elektro
industriji je osnovna surovi
na baiker, zato so se tod av
tomatično prenesle vse teža
ve. Začetno visoko planiranje 
je povzročilo NO težave, ker 
ni mogla v celoti skleniti po
godb za vse prijavljene po
trebe. Le-te, so znašale: 586 
ton okroglih in 55 ton profil- 
nih lakiranih žic, 3348 km 
raznih vezalnih žic, 210 km 
telefonskih kablov, približno
220.000 raznih priključnih vr
vic in 17 ton BB žic.

Od vseh materialo so de
lale največ preglavic NO la
kirane "žice. Vse manjkajoče 
dimenzije, ki jih niso mogla 
dobaviti podjetja »Eabrika 
kabeta.'Moš** Pijade«, Sveto- 
zarevo, »Elka« Zagreb in 
»Novosadska faiblka kabela« 
je morala po sporazumu z 
našimi tovarnami naročiti NO 
v tujini.

Z nabavo ostalega elektro- 
materiala, ki ga je NO vklju
čila v redne letne okvirne 
pogodbe ni bilo težav.

Pri ostalih panogah je NO 
sklenila ustrezne okvirne po
godbe le pri tistih dobavite
ljih, ki so bili pomembni za 
več naših organizacij npr. za 
sintrane dele, ogljeno-grafit- 
ne krtačke in razno embala

žo. Podobno je bilo pri tovar
ni »Color« za dobave približ
no 200 ton raznih barv. Ok
virno pogodbo smo pri tem 
dobavitelju presegli, vendar 
med letom ni bilo zaito do
datnih težav. Pri, naročanju 
je veljala, za vse naše tovar
ne enotna barvna karta.
. Tudi dobave raznih kemi
kalij kot trikloretilena, solne, 
solitrne in žveplene kisline, 
vodika itd. so potekale po 
dogovoru. Do zastojev je pri
šlo le pri dobavi akumulator
jev in. baterij raznih vrst, 
vendar je zagrebška'»Munja« 
bolje sledila .rokom kot v 
preteklem letu,’

NABAVA IZ UVOZA
Pri uvozu materiala je bi

la glede na prejšnje leto 
spet sprememba pri načinu 
dodelitve deviznih sredstev in 
namenske uporabe. Na te
melju priliva deviznih sred
stev po pogodbi in sporazu
mu so delovne organizacije 
same odločale kaj bodo uva
žale.

Kupoprodajna pogodba de
viznih sredstev je bila skle
njena med našim podjetjem 
in JUGOBANKO šele 17. ma-

(Dalje na 8. strani)
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Tov. Anton Brejc, doma iz Praproš, dela v produkciji to
varne elektr. merilnih instrumentov ,

Bogata sejemska dejavnost v inozemstvu
Glede na potrebo po vedno 

večjem uveljavljanju našega 
združenega podjetja v izvo
zu, je vsekakor nujno potreb
no, da še Iskra pojavlja tu
di na mednarodnih sejmih in 
strokovnih razstavah, kjer 
lahko dostojno prikaže svoj 
proizvodni program in mož
nosti za plasman svojih iz
delkov v tujini.

Kakor za vsako leto, je pro
pagandna služba izdelala do
kaj obširen program nastopov 
v inozemstvu, vendar je bil 
le-ta po temeljitih obravna
vah nekoliko skrčen, a še ve- 
dpo kaže na precej obsežno 
dejavnost. Na nekaterih sej
mih bo letos Iskra nastopala 
prek »Yugoslavia public«, 
družno z ostalimi jugoslovan
skimi razstavljalci, ponekod 
pa povsem samostojno, na 
dveh sejmih pa z izdelki av- 
toelektrike tudi v okviru po
slovnega sodelovanja s tovar
nama Saturnus in. »Rudi Ga
ja vec«.

Pa nekaj besed o letošnjih 
inozemskih nastopih Iskre.

V Hannovru bo Iskra, tako 
kot lani prvič, razstavljala 
nekatere svoje izdelke na 
tehničnem sejmu, hkrati pa 
tudi' na posebni razstavi »Die 
gute Iradustrieform« — lepo 
industrijsko oblikovanj e, kjer 
bo oddelek za industrijsko 
oblikovanje pri ZZA, pod 
vodstvom Davorina Savnika 
razstavil dognano oblikovane 
izdelke! Prav tako bo Iskra 
v mednarodnem informacijr 
skem centru sodelovala s 
propagandnim materialom in 
prospekti. Nadalje bomo so

delovali na sejmu v Miinch- 
nu, medtem ko bo nastop v 
Kopenhagnu na Švedskem 
povsem samostojen. Tudi na 
tehničnem sejmu v Leipzigu 
se bo Iskra pokazala dvakrat 
in sicer samostojno z ele
menti in še nekaterimi izdel
ki; prek »Yuigo®laivia publič« 
pa z merilno tehniko — šol

skim kompletom, Ph me
trom, konduktometrom in co-i 

. lorimetrom.
V Brnu v ČSSR bomo preit 

PSO razstavljali elemente* 
gramofone, nekatere novejše 
tipe radijskih sprejemnikov* 
ventilatorje, loščilce m mik- 
serje, v okviru poslovnega

(Dalje na 8. strani)

Montažni sektor P S I za 7 odstotkov 
presegel lanske obveznosti

O dejavnosti montažnega 
■sektorja za eno izmed pri-' 
hodnjih številk Iskre pri
pravljamo obširnejši „zapis, 
saj po svojih rezultatih ne
dvomno zasluži, da podrob
neje pogledamo, kako dela 
in premaguje vsakodnevne 
težave na. gradbiščih po dr
žavi. Za danes pa smo se od
ločili le za krajši pregled šte
vilk in dosežkov v preteklem 
letu.

Letošnja obveznost mon
tažnega .sektorja PSO je zna
šala le nekaj malega manj 
kot 8 milijonov novih dinar
jev. To obveznost pa je- sek
tor izpolnil in še presegel za 
7 % medtem ko je lanslka 
realizacija nasproti le-tej v 
letu 1965 celo za 27% večja. 
Tak končni rezultat je omo
gočila tudi za’o zadovoljiva 
realizacija v decembru 1966, 
ki je plansko Zadolžitev pre
segla za ta mesec celo za 29 
odst. Pri tem več na realiza
cije odpade na delo, oz. ne
kako ena tretjina na mate

rial, ostali dve tretjini pa na 
delo in ostalo.

Upoštevajoč skozi vse lan
sko leto precejšnje težaive, Idi 
so jih monterske ekipe pre
magovale zaradi pomanjka
nja določenega materiala, ali- 
zaradi zakasnitev z dobava
mi opreme, eo delovni rezul
tati montažnega sektorja 
PSO vsekakor zelo dobri, 
kar pa na drugi strani ne- ■ 
dvourno zelo ugodno učinku
je na' nadaljnji plasman na
ših izdelkov v državi/ Seve
da bo ta učinek v bodoče 
še veliko večji, če se bodo 
tovarne, ki montažnemu sek
torju dobavljajo opremo in 
svoje izdelke, bolj dosledno 
držale predvidenih in predpi- . 
sanih rokov, saj bodo tako 
lahko odpadli vsi nepotreb
ni zastoji na posameznih 
gradbiščih, s -tem pa bodp 
znižani tudi poslovni stroški 
in v prihodnje bo naš mon
tažni sektor lahko dosegel 
še boljše poslovne rezultate 
v korist celotnega združene
ga podjetja. j



» Z A «  in »PROTI«
(Nadaljevanje s 1. strani) 
kanje likvidnih sredstev, je 
to proti vsem načelom po
slovne morale in pomeni iz
redno breme za delavce or
ganizacije, ki terja plačilo. 
V tem primeru, ki pomeni 
kršenje poslovne varnosti or
ganizacije, bo gotovo iskala 
vsaka organizacija partnerja, 
ki ji bo nudil boljše plačil
ne pogoje. Ta odločitev je v 
rokah samoupravnih organov 
vsake organizacije, kar je tu
di .edino pravilno. Takšne raz
mere pa zelo hromijo delo 
nekaterih organizacij, kar pri
naša, prespektivrto gledano, 
več škode kot koristi. Zato 
bi morale vse organizacije 
prvenstveno skrbeti -za stalno 
likvidnost.

Samoupravni organi šo se 
letos tudi uspešneje vključi
li v gospodarjenje posamez
nih organizacij. Na to kaže 
vrsta sklepov, ki so bili spre
jeti za uspešno izvajanje sa
nacije, za jasno orientacijo 
na osnovi srednjeročnih pla
nov, politiko zaposlovanj a 
in skrb za kadre ter samoini
ciativno iskanje ekonomskih 
osnov za odnose med orga
nizacijami. Pogrešamo pa pri 
tem kljub pogostnim razpra
vam sistematično delo na 
tem področju, ki lahko edino 
zagotovi trajno in najbolj 
uspešno rast tako velikega 
kolektiva.

Pokazala pa se je še ena 
slabost — pomanjkanje mate
rialne baze za obstoj ZP. 
Osnovni argument za inte
gracijo je združevanje sred
stev, k i niso zagotovilo za 
večjo pastt'ovno varnost 
(manjši rizLko) za vse eno
te v podjetju, možnost zbi
ranja večjih sredstev za 
razširjeno reprodukcijo in 
smotrno vodenje poslovne po
litike zlasti prespektivne (in
vesticije, programske spre
membe, usmerjanje razvoja, 
tržne analize). -Upam si trdi
ti, da to osnovno vprašanje 
za ZP ni rešeno niti v kon
ceptu razen nekaj členov sta
tuta (skupni skladi, strokov
ne -službe).

■Po drugi strani pa praksa 
kaže, da podoben problem 
nastopa znotraj posameznih 
organizacij, -kjer posamezne 
delovne enote zahtevajo sa
mostojnost v -razpolaganju s 
Sredstvi in dohodkom. Gre 
torej za osnovno nasprotje 
med zakoni ekonomike, ki 
govore -v prid združevanja 
sredstev in decentralizacijo 
samoupravljanja. Vendar mi
slim, da to nasprotje ni ne
rešljivo, kar bom poskusil 
prikazati. Torej:

T. Izhajati bi morali iz na
čela, da so sredstva, s kate
rimi razpolaga ZP, dana v 
upravljanje celotnemu kolek
tivu, Ker pa proizvodni pro
gram ZP sega od stikalne 
tehnike do sodobne elektron
ske in polvodniške tehnike, 
jih je treba razdeliti na posa
mezne branže. Koliko sred
stev je za posamezno bran

žo potrebnih, povedo kalku
lacije, katerih osnove mora
li.-biti enotne.

2. Posamezne enote, ki so 
samostojne ali pa združujejo 
več , branž, s temi sredstvi 
gospodarijo. Vendar se mora» 
mo vsi zavedati, da za Smo
trno gospodarjenje ne odgo
varjamo samo delovni skup
nosti enote, ampak tudi die- 
lovni skupnosti ZP. Zakaj?
. Gospodarstvo je dinamično. 
Neprestano,se menja povpra
ševanje na trgu, zahtevajo se 
vedno novi proizvodi, spre
minja se tehnologija, kon
strukcija,' stroji, organizacija 
ipd. V takšnih pogojih, ki 
prihajajo z uveljavljanjem 
reforme tudi pri nas vedno 
bolj do izraza,, moramo biti 
sposobni, da se jim kar naj
hitreje prilagodimo. Da bi bi
lo to možno, moramo razpo
lagati z zadostnimi skupni
mi sredstvi za modernizaci
jo proizvodnih procesov, po
večevanje tržno zanimivega 
asortimenta, osvajanje .novih 
izdelkov'in ne nazadnje za 
nove 'investicije.

Po drugi, strani pa se ’ z oz
ko specializacijo pojavlja ve
lik riziko vsake enote, da v  
zelo kratkem času postane 
nerentabilna zaradi določenih 
objektivnih pogojev. Postav
ljam vprašanje, ali je pravil
no,, da v okviru ZP delavci 
posameznih organizacij sami 
nosijo breme takšnega tržne
ga položaja, če so v času kon
junkture dobro gospodarili 
in odvajali' sredstva v skup
ne sklade?

3 Obstaja še problem, ker 
je proizvodna enota tudi sa
mostojna samoupravna enota, 
ima pravico do vodenja sa
mostojne poslovne politike, 
ki mora biti le konkretizaci
ja  in oplemenitenje poslovne 
politike ZP (ki je danes prak
tično ni). Prav tako ima vso 
pravico do delitve dohodka, 
vendar mora ta delitev biti 
podrejena določenim eko
nomskim načelom. Bistveno 
bi bilo, da se .vsaj v ZP sku
šamo čimbolj približati nače
lu delitve po delu na osnovi 
neke enotne lastne cene, ki, 
ne bi smela upoštevati kon- 
junktumosti proizvodov (kar 
.se včasih istoveti z družbeno 
priznanim delom), politike 
cen ipd., ker bi se moral ta 
del dohodka zavestno bolj 
gospodarno deliti kot do
slej. Osnovno načelo pri tem 
bi bilo, da se zagotovi na 
nivoju organizacije enostavna 
reprodukcija, na nivoju ZP 
pa razširjena reprodukcija. 
Možnost zviševanja osebnih 
dohodkov po enotah bi vse
eno obstajala, vendar samo 
na osnovi večje produktivno
sti, ekonomičnosti in renta
bilnosti. Na to področje bi 
tudi morala hiti osredotoče
na vsa prizadevanja delavcev 
proizvodnih enot.

4. Ostane nerešeno še eno 
področje: — namenski skup
ni skladi. Ker se v njih zbi
rajo sredstva iz ostanka do

hodka enot, morajo imeti nje
ni člani pravico soodločanja 
o uporabi teh sredstev. Upo
rabljati bi se pa morala ta
ko, da bodo oplemenitena z 
delom prinašala nov dohodek, 
na katerem bodo zopet ude
ležene enote, ki so jih vloži
le in bodo odločale o njegovi 
nadaljnji usodi kot smotrni 
gospodarji.

V obstoječih razmerah pa 
se samoupravne pravice or
ganizacij pogosto kršijo. Na
čeloma so kršene že s samim 
statutoma, ki upošteva Zakon
ski predpis, da se morajo iz
gube organizacij pokrivati iz 
ostanka poslovno uspešnih 
organizacij. Pri tem je dano 
na voljo samoupravnim tuka
nom organizacij edino to, da 
.izbirajo komu bodo pokrivali, 
ne mor.ejo pa odločati direkt
no o višini. Bistveno bi se 
spremenili odnosi, če bi tudi 
izbira višine "sredstev bila v 
rokah organizacij. Pri tem bi 
jih vodila ekonomika —: kaj 
se bolj splača ali kreditira
ti perspektivno rentabilno 
proizvodnjo ali vlagati v last
ne poslovne sklade ali pa 
celo ¿hirati sredstva za last
ne Investicije. V takem pri
meru bi odpadle vse napor
ne. in neučinkovite razprave 
o tem, kaiko ukrepati ob na
stopu izgube. Če organizacija 
ne bi dobila pokritja, bi šla 

' v likvidacijo, oz. bi jo  že 
predčasno izločili iz ZP. V 
tem primeru bi solidarnost 
temeljila na ekonomiki, ne pa 
zakonu.

"Enako močno so prizadete 
organizacije v letu 1965 in 
v letu 1966 zaradi stroškov 
starega žiro računa. Kljuib 
uspešnemu odplačevanju ob
veznosti in s tem precejš
njim znižanj em začetnega sta
nja, so stroški zaradi tega, 
ker ga nismo uspeli likvidi
rati, še zmeraj precejšnji. Te 
stroške je treba banki porav
nati. Problem je v tem, da 
bo , plačilo bremenilo doho
dek organizacij iz leta 1966. 
Vendar moramo pri tem .upo
števati, da smo na račun za
vlačevanja likvidacije .starega 
žiro računa ohranili likvid
nost v tekočem letu in da 
plačujemo davek na slabo 
gospodarjenje v staram pod
jetju. Povedati pa moram, 
da je  "vzrok za zavlačevanje, 
likvidacije, tudi v organizaci
jah — zlasti v PSO, ki zara
di pomanjkanja sredstev ne 
.poravnajo svojih obveznosti. 
Slabi. medsebojni poslovni 
odnosi v ZP pa se odražajo 
tudi v tožbah, ki so jih vlo
žile organizacije zoper orga
nizacijo ali ZP.

Pojavlja se vprašanje, kdo 
je za te težave odgovoren. 
Kljub temu, da po vseh za
gotovilih rep. in občinskih 
rezervnih skladov in organi
zacij s predvideno izgubo pr
ve ali druge stopnje pokriva
nja izgub ne bo, ostaja od
prto vprašanje kako v oikvi- 
rti obstoječe organizacije sa
nirati tovarne, ki so brez 
prave perspektive. Pri vseh

je problem prodaje izdelkov, 
za kar odgovarja PSO. To je 
razvidno iz pogodb, ki jim pa 
manjka materialna osnova 
za realizacijo. Drugo je po
manjkanje .tržno zanimivih 
izdelkov iz programa posa
meznih organizacij ali celo 
nedefiniranost programa kot 
takega. Tukaj so odgovorne 
strokovne službe, katerih na
loga je tudi vsklajevanje od
nosov med razvojem, proiz
vodnjo in trgom ter; skrb za 
perspektivni razvoj ZP. Del 
odgovornosti ‘pa pade tudi na 
ŽZA, saj je  ena njegovih na
log tudi, da razvija tržno 
zanimive in po čemi konku
renčne izdelke. Ne moremo 
pa prezreti odgovornosti to
varn samih, tako njihove 
uprave kot tudi samo
upravnih organov, ki bi bila 
v tem, da so premalo skrbeli 
za svojo bodočnost, (odvajali 
so malo sredstev za razvoj) 
in niso pravočasno prilagaja
li proizvodnje zahtevam trga. 
Vendar menim, da ‘je odgo
vornost uprave večja, ker 
razpolaga z več informaci
jami.

Samoupravni organi ZP so 
večkrat obravnavali te  prob«. 
leme, vendar je diskusija po«; 
kazala, da manjkajo pogoji/ 
na osnovi katerih bi lahko 
posamezne organizacije v polj 
ni meri odgovarjale za svo
je delo. Zato tudi ni prišlo 
do konkretnih ukrepov, ki bi 
uredili odnose v ZP. Trenut
no se večina finančnih vpra
šanj še zmeraj rešuje admi

nistrativno. Tudi pogodbe med 
organizacijami nimajo prava 
■ekonomske haze, saj je pogo
sto njihovo izvajanje možno 
samo s prelivanjem sredstev 
oz. na račun drugih poslov
nih partnerjev. Če hočemo 
torej v ZP odpreti vrata re-; 
formi, je treba postaviti eko
nomsko osnovo vsemu poslo
vanju, predvsem pa razmer 
jiti odgovornosti za posloval 
nje ZP, tako med proizvod
nimi organizacijami, PSO/ 
CNO in ZZA, med organizaci
jami in strokovnimi službami/ 
kakor tudi odgovornosti sa
moupravnih organov na raz- 
nih stopnjah.

Preds; UO ZP ;
Jože Bauman, dipl. inž. '

STANOVANJA -
problem, ki je v ’’Elektromehaniki« 

še vedno pereč
V preteklem letu je referat za stanovanj
ske zadeve registriral 125 novih prošenj 
za stanovanja, kar predstavlja največje 
število vlog v obdobju zadnjih 6 let.
Stanovanja, stanovanja — 

to je  želja vseh. Stanovanje, 
to je vsakodnevna misel vseh 
tistih, ki ga nimajo, ki ima
jo slabega, oz. ki se stiskajo 
kjerkoli, samo da imajo stre
ho nad .glavo. In prav zato 
je ta misel, to hotenje več
krat sproženo na raznih se
stankih, s tem se vbadajo 
samoupravni organi itd.

Tudi uredništvo ni nepri
zadeto. Večkrat slišimo oči
tek: Zakaj ne pišemo o tem?! 
Kako radi bi to storili, ven
dar bi to pisali le takrat, ko 
bi dobili poročilo, da je  to
liko in toliko ljudi dobilo 
stanovanja.. Modrovanje brez 
podatkov, pa ne bi nikomur 
koristilo.

¡Leto je minilo. Takrat se 
delaj o poročila, ki povedo 
dobro in slabo, oz. kaj smo 
in česa nismo mogli narediti. 
Pred seboj imam poročilo 
oddelka za družbene zadeve 
kranjske tovarne. Naslov: 
Stanovanjske zadeve. Morda, 
si mislim, bo kar prav, če 
nekaj ugotovitev, mnenj in 
številk povemo prek časopi
sa našim bralcem. Poročilo 
bo skopo, vendar jasno. Vi
deli bomo, kaj je bilo nare-

jenega v letu 1966 in kaj jo 
predvideno za leto 1967.

Lani, tako piše v poročilu/ 
ni imela »Elektromehanska« 
razen 5 stanovanj Iz amorti
zacije, nobenih stanovanj na 
razpolago, vendar so z raz
nimi kombinacijami (prese
litve, dodelitve posojil) reši
li 44 stanovanjskih proble
mov.

Poleg dodeljevanja stano
vanj je bilo v lanskem letu 
dodeljeno tudi nekaj sred
stev za posojila. V okviru 
tehničnega razvoja je bilo 
dodeljeno skupno 8.388.000 3 
din 17 individualnim gradite
ljem, iz sredstev tovarne pa 
je bilo razdeljenih 6,800.000 
starih -din desetim prosilcem.'

V zvezi s sanacijo Savske 
loke in preselitve ogroženih 
stanovalcev je bil v lanskem 
letu sprejet zazidalni načrt 
za Stražišče, M je bilo pred
videno kot zemljišče za grad
njo nadomestnih stanovanj.' 
Zazidalni načrt, ki je nare
jen s strani PP-K je trenutno 
v fazi obravnave na republi
škem urbanističnem inšpek
toratu ter na republiški sa
nitarni inšpekciji. Pred me- 

(Dalje na 8. strani)



Izvlečki iz sklepov samoupravnih organov
M g Í Í ; 2 Í E N Ó  
P O D J E T J E  I
SKLEPI
80.. SEJE UO 
(L 2. 1967)
0' Upravni odbor združene

ga podjetja sprejema na zna
nje informacijo o oceni po
slovnega rezultata za leto 
1966 po plačani realizaciji.

0  UO ZP sprejema na zna
nje poročilo o izpolnitvi pla
na eksterne proizvodnje za 
mesec december, ki znaša 
E8.306.r- N din.

0 UO ZP sprejema- na zna
nje poročilo Nabavne organi
zacije za leto 1966. in poro
čilo o problematiki za leto

A. Dom POREČ 
p 1. Oprema
|  2. Gradbena dela 
I 3. Oprema za recepcijo,, bife 
|; in skladišče, perila

B. Kamp DUGI OTOK
1. Oprema za rekreacijo 

|  2. Hladilniki 
jf (EM — Maribor) na 
ft butan plin

3.. Nabava bifeja in- dokonč.. 
dograditev sanitarij

Skupaj A in B
Viri sredstev:
1. Sredstva od odprodaje

i. domov Ankaran in Beli 
križ

2. Amortizacija 1966
3. Sredsta odprodanega

'fc inventarja doma Poreč

1967 ter poročilo o realizaciji 
posla koaksialnih zvez na 
področju Ljubljana-Maribor 
In Ljubljana-Koper.

0 UO ZP sprejema na zna
nje poročilo. PSO o realizaci
ji prodajnih, servisnih in 
montažnih storitev PSO za 
mesec decemher 1966.

0 UO ZP sprejema na zna
nje informacijo o poteku in- 
stanju deblokacije starega ži
ro računa per 31. 12. 1966*.

0 UO ZP sprejema na zna
nje informacijo o izvajanju 
sanacijskega načrta za 11 me
secev leta. 1966.

0 Na predlog, komisije za- 
rekreacijo delavcev. UO ZP 
odobrava nabavo naslednjih 
osnovnih sredstev za Počitni
ško skupnost ISKRE:

63.608,00 N din 
4.648,00 N din

14.804,00 N din
83.060,00 N din

9.695,00 N din
7.493,00 N din

14.327,00 N din

31,515,00 N din
114.575,00 N» din

150.000,00 N' din
12.000,00 N- dih

13.000,00 N dih
173.000̂ 00 N din

Na Pržanu OD le na osnovi dosežene 
mesečne realizacije

V tovarni za elektroniko, in 
avtomatiko na Pržanu je 
24. januarja, delavski svet 
sprejemal gospodarski plan 
za leto 1967 in pri tem. spre
jel vrsto sklepov, po katerih 
naj bi odslej: teklo poslova
nje in izplačevanje osebnih 
dohodkov, strogo v odvisno* 
sfer od' ustvarjene mesečne: 
proizvodnje.

Po sprejetem gospodar* 
ekem planu bo morala tovar
na vsak mesec doseči reali* 
zacijo 500 milijonov starih 
dinarjev, če bo hotela 
normalno poslovati. Glede na 
dosedanje pogodbe za. plas- 
ffiam njenih izdelkov pa v. L 
Polletju takšne realizacije 
verjetno ne bo mogoče do* 
seči, zaradi česar bo- nujno 
treba-, seči po znižanju oseb
nih dohodkov. Osebne do
hodke bodo letos 'namreč iz
plačevali' izključno na osno- 
l'd dosežene mesečne realiza
cije. Tako bodo na primer za 
mesec januar, skladno z do
sežene' realizacijo! izplačali 
samo 90'% osebne dohodke.

Po letošnjem gospodar
skem planu: pa bo- tovarna 
dosegla dokaj boljše razmer
je' med skladi, in osebnimi, 
dohodki,, katero» v preteklem, 
letu ni bilo preveč ugodno.
, Belavski svet je- oh spre

jemanju letošnjega: gospo*

darskega plan« zadolžil UO 
tovarne, naj' se ^gosteje se* 
staja in sproti obravnava na
stale probleme- v proizvod
nji. • Pri tem naj bdi nad 
strokovnimi službami in do
sega. redno izpolnjevanje 
proizvodnega in  drugih pla
nov. Tudi upravi tovarne je  
delavski svet naložb: poglob
ljeno skrb za izpolnjevanje: 
proizvodnega plana; čigar 
realizacija mora. vsak: mesec, 
zagotoviti: kritje osebnih do
hodkov in ostalih: obveznosti 
tovarne: Zlasti- v mesecih pra
vega- polletja, ko je  po dina
miki predvidena- manjša, 
realizacija, naj; ustrezne 
službe zagotove dodatno pro
izvodnjo. predvsem za ti
ste delavce, ki ne bi 
imeli dovolj dela: Prav .ta
ko je delavski svet zahteval 
natančno, pojasnilo direktor
ja  tovarne o proizvodnji v 
jahuarju in o- vzrokih za 
slabšo» proizvodna realizaci
ja, ki dovoljuje le 90 % oseb
ne dohodke., delavcev. Delav
ski svet. so zanimali- tudi» 
ukrepi,, ki naj b i v februarju 
zagotovili boljši proizvodni 
rezultat,, sklenil pa- je, če se. 
bo. pokazaiOj da: so subjektiv
ni. vzroki za. slabo, realizacija 
proizvodnega: plana, poklica* 
ti dejanske feitvce. za to 
na odgovornost.

Iz navedenega pregleda sle
di, da so sredstva zagotovlje
na.

Sklep se' predlaga DS ZP 
v potrditev.

0 UO ZP predlaga' delav
skemu svetu ZP; da v zvezi1 
s prenehanjem Tovarne feri- 
tov in magnetov — podjetja 
v izgradnji, sprejme nasled
nji sklep:-

»DS ZP predlaga* (na pred
log DS Tovarne- elementov 
za elektroniko) Občinski' 
skupščini Ljubljana-Šiška, da 
v skladu s členom 152 TZP 
proti Tovarni feritov in ma
gnetov v izgradnji uvede po
stopek redne likvidacije. DS 
ZP ISKRA se strinja,, da se 
po uvedbi rednega likvidacij
skega postopka ta postopek 
ne opravi, temveč da v skla

du s členom 271 TZP združe
no podjetje ISKRA KRANJ 
— organizacija: Tovarna ele
mentov za elektroniko, Ljub
ljana in Občinska skupščina 
Šiška skleneta sporazum, da 
ZP ISKRA — organizacija 
Tovarna elementov za elek
troniko prevzame sredstva 
ter pravice in obveznosti To
varne feritov in magnetov v 
likvidaciji.«

SKLEPI 2. IZREDNEGA 
ZASEDANJA DS 
31. 1. 1967)
@ Delavski svet sprejme 

nepreklicno zahtevo direktor
ja tovarne Alberta Burnika, 
da ga na lastno zahtevo raz
rešit dolžnosti direktorja s

tem, - da ostane na: delovnem 
mestu do imenovanja-» novega, 
direktorja, vendar najdalj za 
dobo 6 mesecev (Uradni list 
SRS, št. 15/64, člen 98.).

0  Delavski svet: zadolžuje 
upravni odbor, da v sodelo
vanju z direktorjem tovar
ne razčisti odnose, k i so škod
ljivi za tovarno» in ustrezno 
ter dosledno- ukrepa- 

Rok rešitve 31/3-1967.
0 Delavski svet sprejme 

sklep, da direktor Alber Bur
nik lahko ostane v delovnem 
razmerju še 6 mesecev od 
datuma odstopa ne glede na 
datum predaje dolžnosti no
vemu direktorju.

V kolikor bi želel zapustiti 
tovarno r  o nastopu novega 
direktorja v krajšem času; 
mora to odločitev javiti» en 
teden pred odhodom.

T R I  Z G O D B I C E
(Ena tuja in dve naši)

VROČE STEKLENE KROGLE 
NA SENČNI STRANI

Uvad-
V šoli in v življenju sem slišal precej 

modrega o učenjakih, ki so znanstveno 
. dojemali spoznanja- in  o njih razpravljali. 
Težko je bilo- razumeti globokoumne misli, 
pa vendar se je dogajalo tudi naslednje:

Trije modrijani' so po težkem razprav- 
| Ijanju popili vsak svojo kavico in odšli 
na sprehod na sončni vrt. Da pa bi vrt 
lepše izgledal, je vrtnar med cvetoče vrt
nice nataknit tudi prelestne steklene kro
gle različnih barv.

Dogodilo se je,, da je en. modrijan ne 
. samo z. očmi, pač pa celo s prsti »pogle
dal« takšno krogla ih. ugotovil, da je vroča 
prav na senčni' strani im ne na strani ki 
jo je grelo sonce. Modrijan ne bi bil filo
zof, če,ne bi znanstveno obdelal problema, 
še več! Vsi trije modrijani so kljub pre
moru spet začeli globoko razmišljati štu
dirati i n . .. in so že skoraj ugotovili, da 

- zaradi refleksije, konvekcije, konkavnosti 
itd. sploh drugače biti ne more, ''kar se 
oglasi vrtnar:

»Da bi se gospodje preveč ne mučili in 
da ne bi kaj napak ugotovili, vam povem, 

■ da so steklene krogle vroče na senčni stra- 
. ni zato,, ker sem jih pravkar zaobrnil ker 
» so bile preveč vroče in sem se bal', da ne 
bi pačile....«

Nauk: nepotrebno modrovanje.

TOČKASTO VARJENJE ALI
KRIVLJENJE

Uvod
Ko sem prišel, v tovarno, sem slišal, da 

se tudi. mnogi šefu po naših vodstvih med
sebojno prepričujejo o pravilnosti svojih 
stališč, pa vendar se je dogodilo tudi tole:

Strokovnjak, zaposlen v neki DE je 
trdil, da. je točkasto varjenje določenega 
pokrova, na sicer novem in uvoženem stro
ju nemogoče, ker ni kontaktne masti in bi 
bila škoda večja od koristi. Drugi je bil

mnenja, da je vendar možno točkasto va
riti tudi z navadnim strojem, čeprav nima 
naprav za regulacijo pritiska,- časa in toka. 
Kljub temu je vse kazalo, da variti ne bo 
mogoče in ker naprave brez pokrovov ne 
morejo na trg, plan ne bo izpolnjen. Joj, 
kaj bo s faktorjem stimulacije?!

Pa se oglasi mojster ročne delavnice:
»Saj vendar teh pokrovov točkasto ne 

varimo, saj jih sploh: ne varimo, saj jih 
le krivimo...«

Nauk: Nepoznavanje postopkov tehno
logije dela za določene pokrove, zato za
stoj in odvečno modrovanje.

»NEKDO« JE UGOTOVIL. . .
Uvod
Tehnologi pripravljajo tehnološke po

stopke in dovoljujejo različna odstopanja 
izdelka proti predpisom in navodilom do
kumentacije. Pri nas• smo zelo točni, na
tančni, modemi, strokovni, brezkompro
misni, pa se vendar dogodi tudi takšen 
spodrsljaj:

Celo vrsto kotev sa v galvaniki ponik- 
Ijali, drugo vr ŝto pa pocinkali. (Res ne 
vem, čemu ne bi vse kotve enako površin
sko zaščitili; pocinkali ali ponikljali, ven
dar vse enako!L. Pa se je zgodilo,, da so 
v galvaniki kotve (kot se tudi sicer vse 
prerado zgodi) zamenjali med seboj. Tiste, 
ki' bi. marale biti nikljane, so bile pocin
kane in obratno. Kaj zdaj?

Spet »smo« modrovali. . .  (Nikakor ni
smo boljši od naših prednikov!) Strokovno 
»smo« razmišljali tako intenzivno, da je 
že skoraj kazalo, da je potrebno zavreči 
več tisoč ponikljanih kotev—  saj drugače 
ne gre! Izmet bo- sicer nekaj večji, toda 
odstotek izmeta, itak ni prevelik, (če iz
gubimo sta tisoč starih dinarjev, pa res 
ni tako veliko!),

K sreči pa se je le našel »nekdo« ki je 
ugotovil, da so »ponikljane« kotve te sve
tlo pocinkane — in spet smo rešili situa
cijo.

Nauk: Zakaj ne bi modrovali, saj »smo« 
zaenkrat„ »vsi« odgovornil’



Bogata sejemska 
dejavnost v tujini Pisma naših bralcev

NASA
INDUSTRIJSKA
PRODAJALNA(Nadaljevanje s 5. strani) gandnimi službami), pa se to- 

sodelovanja CIS pa skupno ya™a za elektroniko v Hor
na 30 m2 razstavnega prosto- julu zanima za možnosti in 
ra z izdelki avtoelektrike. pogoje sodelovanja s svojo 
Ostala dejavnost tovarn zdru- merilno tehniko na sejmu in prodajalno, na dobrem pro- 

n- razstavi v Baslu v Švici, štoru, žal pa imamo v njej

Tov. urednik! 
V

ženega podjetja pa . bo, po-

Tako sem tudi storil, kajti Sodobni trgovski učbeniki 
odveč mi je bilo, da bi na- zanikajo prijeme in metode* 
redil promet prodajalcu, ki na katere smo prisegali Še 
se mu za 270.000 S din skoraj do včeraj:, na prodajnih me-

Ljubljani''upamo lepo ni odPr,eti "stl Rad bi' %  terjajo vsestransko razvedel, kako dolgo bodo odgo- gledane ljudi, sposobne 
vorni na PSO še gledali take ustvarjati okrog sebe primer- 
prodajalce? Dokler jih pa no prodajno atmosfero — po- 
bodo, sem prepričan, da se jem, o katerem nimajo jas

ne obeta nič dobrega! nih predstav tudi mnogi na 
Lado Šebenik odgovornejših mestih. Refor- 

»Aparati« LjubljanaDne 13. 1. 1967 sem prišel, 
v Iskrino trgovino. »Dober 
dan,« sem voščil. . .  Nobenega 
odgovora ni bilo slišati. Pro
dajalna je bila prazna; dva 
prodajalca sta slonela vsak 
v svojem kotu, tretji pa se

PROBLEMI,
STARI
PETNAJST LET 
Tovariš urednik!

- Nisem naklonjen
je ukvarjal s ploščami. . .  Ča- n*m polemikam

ma je približala boj za kupca 
iz pisarn v trgovske hiše in 
nenehno zaostruje proces pri
lagajanja 'tržišču in kupcu. 
Zato, prosim, naj premisli ti
sti, ki sodi, da je upravičen 

časopis- zagnati kamen v izložbe na*2 
sodim ših prodajaln.

kam, končno se je le eden nam^£» se marsikaj Osebje naše industrijske

dobno kot tudi na ostalih kar naj bi ji propagandna nekatere prodajalce, ki se ne
sejmih in razstavah, prikaza- služba po posebnem aranž- zavedajo svoje odgovornosti,
ma na pogojih in s fotogra- manu pripravila; če bodo po- To bom skušal opisati z na-
fijami. V°okviru poslovnega goji za sodelovanje sprejem- slednjim^ primerom:
sodelovanja CIS, bo ‘Iskra ljivi za tovarno, 
najbrže sodelovala• ■ tudi na Razen tega je bil izdelan 
Torinskem sejmu v Italiji. konkreten predlog tudi za 

Zelo reprezentativen bo le- nekatere Iskrine nastope v 
tošnji nastop Iskre v Moskvi ZDA in Kanadi, kar bi bilo 
in sicer v samostojnem pri- še zlasti pomembno za mož- 
kazu telefonije, kinoakustike, nost plasmana naših izdelkov 
avtoizdelkov,kompenzacijskih na ameriška tržišča, vendar
naprav in elementov, prek za te nastope še ni dokonč- prertUknir^todiTust nT odprl* urediti tudi na drugačen na-; prodajalne je prvič začutilo 

avia public« pa spet nih odločitev. »Televizor bi kupil,« sem čin. Toda spričo okoliščin že- ostrino javnega ;mnenja, kar
dejal. Nato je stekel vsiljeni ¡1®  da M  odstopite; Mikaj je povzročilo burno rehkbijo

brez naimaniše v h^ 6111 glasilu. m obilico hude krvi v kolek-
nujno okrepila sejemsko služ- vljudnosti, breč k,akršnegako- Priznat imoramda so član- tivu. Morda ne ob najpri-
bo s projektantom in obliko- K pojasnila, ali kaj podobne- kl v rubnkl »PISMA BRAL- ««nejsem  _ času -  toda nič
valcem, kar bo v prihodnje ga, kar spada h kulturni po-
omogočilo razširitev Iskrinih strežbi. Končno sem se odlo-
samostojnih nastopov v tuji- čil: »Tega bom kupil,« sem
ni, kjer se mora naše zdru- dejal. Hotel sem imeti še
ženo podjetje čim bolj uve- ustrezno anteno. Vprašal sem

tos razstavljali v. Brnu, bo jjaViti, saj so v večini pri- prodajalca, kakšno naj ku- 
videti naš nastop tudi v Bu- merov’ domača tržišča posta- Pim> Pa mi je namesto na-
dimpešti, kjer bo Iskra na- la za naše izdelke že preozka, sveta porinil prospekt. Ko
stopila samostojno, v Milano sem zahteval še antensko ži-

Prav tako kot nastopi v nii je pojasnil, da jo lab- 
inozemstvu, so bogati naši ko kupim tudi kje drugje!? .. 
nastopi v letošnjem letu tu- Verjemite ali ne, take po-

»Yugoslavia 
z merilno tehniko, predvsem 
pa s šolskim kompletom hcr- Za to dovolj 'široko dejav-
|S  s g g h eS  — “'-•j; nost je propagandna služba razgovor 
julske tovarne. Tudi tu bo nujn0 okr ila sejemsko služ- vljudnosti,! 
bogata izbira fotografijizbira fotografij Iz 
celotne naše proizvodne de
javnosti, kakor tudi prospekt- 
nega in propagandnega ma
teriala.

Skoraj enako kot bomo le
ti2

pa kaže, da bodo poslali le 
vzorčni material in propa
gandno gradivo v mednarod
ni informacijski center.

S tem pa seznam Iskrinih 
nastopov na tujih sejmih in 
razstavah v letošnjem letu 
še ni končan. Sodelovali bo
mo še v Parizu, nadalje Tri
poliju, Beirutu ali Dama
sku .Izmiru in verjetno tudi 
v Solunu, medtem ko bodo 
na sejmu v Montrealu raz
stavili naš novi ozkotračni 
kinoprojektor, navadni in su-

CEV« o naši maloprodaji in zato: v muki se spoznajo ju- 
Ijubljanski industrijski pro- naki. Tudi vnaprej bomo hva« 
dajalni sprožili živahne ko- ležni vsem, ki nas bodo do- 
mentarje in celo zainteresi- brohotno opozarjali na po- 
rali odgovorne faktorje v na- manjkljivosti, čeprav ne mo- 
ši prodajni organizaciji za rem obljubiti, da bo vse »na 
problematiko naše detajlistič- svojem mestu« v teku enega 
ne mreže. Po drugi strani pa ali dveh let. Kajti vzgoja ter-; 
bi Vam, tov. urednik, nikoli ja dolg proces, prevzgoja pa 
ne privoščil, da bi se znašli še daljšega. Zadnji čudeži pa 
v moji koži in odgovarjali so bili uradno registrirani 
za nekaj, kar ima korenine* pred kakimi stotimi leti.

di na domačih sejmih in raz- strežbe sem imel dovolj, : za- dolge petnajst let. Razni Zagotovim pa lahko, da bo- 
stavah, vendar o tem kdaj to sem prodajalcu pojasnil znanci m prijatelji, dobrohot- m°, tako jaz kot sodelavci*
drugič.

-J-
da lahko kupim televizor tu
di kje drugje__

Kako je potekala.. .

ni in nedobrohotni, mi moli- storili (ob ustrezni podpori 
jo pod nos naš časopis, češ, odgovornih zunanjih ■ činite- 
kaj ga lomite ti in tvoji so- Jiev) vse kar je v naši moči* 
delavci. da se stanje popravi in da ne

Ker nisem pristaš obramb- bomo dali povoda za negodo- 
ne politike, odgovarjam na vanje naših kupcev.

(Nadaljevanje s 5. strani)
očitke te vrste takole: kot Bralce in vse kupce pa na- 

Skupaj 'eljenih sredstev Brane. Avbelj se v marsičem prošam, da mi zapažpne, po
je bilo dovolj, primanjkovalo Strinjam z ugotovitvami čital- manjkljivosti javljajo (oseb
je le dinarjev za odkup. Ne- cev glede pomanjkljivosti v n° S ali prek tel. št. 21-366)

• dh a r a -  Ja 1966» tako da je ta zto katere organizacije niso mo- ljubljanski prodajalni, s‘ ka- na moje delovno mesto v
S.“ ^ n0vejse 1ZVe 6 * poznelost vnesla v poslova- gle odkupiti deviz, takoj, zato terimi se borim že polhih pet Iskrini prodajalni — Ljubija*

■ RT7' nie precejšnje težave. so potekala plačila z večjimi mesecev, odkar vodim to pro- na — Hier sem vsaik dati od 
1 vrh aR manjšimi zamudami in pri dajno enoto. Precej tega je do 12. ure in od 16. do

tem otežkočala zaključevanje žeurejenega, čeprav ni vidno .18,30.

mofonov.
Medtem ko se tovarni 

In »Rudi . Cajavec« vedno
poslov.

Normalno poslovanje so
bolj ogrevata za možnosti, da tega preprečevali še dolgovi 
bi skupno z Iskro nastopali tujim dobaviteljem. V pre- 
na sejmih v inozemstvu (o teklem letu nam je uspelo te Zadnje trimesečje je bilo 
tem teko prav te dni kon- dolgove zmanjšati za 6 in pol zelo dinamično, saj je bito

Franc Avbelj 
poslovodja IP Ljubljana* 

tel. 21-366
kretni razgovori med propa- milijona N dinarjev.

na prvi pogled. V načrtu so 
delovne obleke za prodajno 
osebje, seminarji iz posamez
nih prodajnih področij, pre
ureditev izložbenih prostorov, 
izredne akcije in sejemski 
nastopi — zato ni nič čudne
ga, če se spričo širokopotez
nih načrtov včasih tudi kaj ki sem ga redn0 Pobiral, sal
zalomi. Kat poslovodji ene sem iz vsebine zvedel, kaj

Obračunana vrednost neto od najpomembnejših proda- se v ISKRI dogaja. Ker bom I
uvoza za 1. 1966 je diosegla jaln Iskra mi je — zlasti po v februarju odslužil vbjaški E
vrednost 4,921.787 dolarjev ali lanskoletnem poslovnem us-» r°k- 211 se bom verjetno spet I

pek za razlastitev tega zem- nem področju bo na razpola- 61,522.338 N dinarjev. Pri tem pehu — sila neprijetno, ker zaP°slil v Iskrini tovarni v |
Ijišča. go 355 različnih tipov stano- je treba upoštevati kljub ko- bije trgovino še vedno slab Železnikih, kjer sem bil prej f

Stanovanja...
toliko plačil kot v vseh osta
lih treh trimesečjih skupaj. 
NO bi ob pravilni časovni 
razporeditvi deviznih sred
stev lahko poslovala uspeš
nejše. .

POZDRAV IZ DEBRA 
Tov. urednik
Zahvaljujem se za redno 

pošiljanje časopisa »Iskra«*

(Nadaljevanje z 6. strani) nizacija starega dela Planine, 
rodajnimi organi skupščine katerega lastnik je »Elektro- 
občine Kranj pa teče pošto- mehanika«. Na urbanizira-

V nadaljni obdelavi je še vanj. Predvideno je, da se ledarskemu zaključku leta,
del parcel v Stražišču in v omenjano število stanovanj 
Cirčah za individualne gra- zgradi v več etapah, pač v 
ditelje, ki so se na podlagi okviru finančnih možnosti 
razpisa prijavili.. Teh prijav- kranjske tovarne.
Ijencev je prek 100.

da nekaj materiala ni obra
čunanega, ker je še na poti.

Marjan Kralj

glas in ker ne morem vzeti zaposlen, bom časopis dobi* 
v zaščito svojih sodelavcev, va\  iam, zato ga na V. P. ni 
ki pa tudi niso edini krivci treba pošiljati.
za 'Vse, nad čemer se spo- LeP Pozdrav uredništvu in
tika javnost. Ti ljudje niso vsem članom kolektiva

.Na področju zadružne de
javnosti je bilo v letu 1966 
tehnično prevzetih 37 grad
benih enot. Istočasno so za 
vseh 37 gradbenih enot iz
delane tudi odločbe o opro
stitvi plačila davka za novo

V preteklem letu je bil iz
delan tudi novi Pravilnik o 
urejanju stanovanjskih vpra
šanj delavcev »Elektromeha- 
nike«. V zvezi z novim Pra
vilnikom so v delu tudi vse 
ostale potrebne: tehnične pri-

Ob izgube drage mame 
FRANČIŠKE ZIHERL

zgrajene stanovanjske objek- ocenjevalna lista itd. 
te. Zdaj- je v postopku, ure-

se najlepše zahvaljujeva
............  _ ožjim sodelavcem v DE

prave, kot razni 'formularji, »Montaža števcev« in DE

dobili od Iskre zadostno stro
kovno in sistematično pomoč, 
da bi lahko zadovoljivo re- 
ip razen tirali tolikanj po
membno trgovsko postojan
ko, ki je.ogledalo vsega pod
jetja. Specifične razmere v 
naši (in ne samo naši) pro
daji so naredile iz obetajo-'

»Iskra«, posebno pa kolektivu 
Železnikih.

Janez Rovtar

I S K R A  — glasilo delovne 
ga kolektiva Iskra industriji 
za elektromehaniko telekO; 
munikacije elektroniko in I

ditev zemljiškega stanja na To je le kratek pregled, ka- tovarni za Izraze sožalja in 
Planini in prenos zemljišč iz ko je bilo in kaj tisti, ki podarjena venca, 
uprave GIP Gradis’ na »Elek- potrebujejo stanovanja, lahko Minka Ziherl in
tromehaniko.« pričakujejo v letu 1967 ' in Francka Rozman

Na področju blokovne delno tudi v naslednjih letih, 
gradnje se pripravlja urba- ABC

»Umetne mase«;. fe  kranjski - prodajnega kadra ttgov- avtomatiko -  Urejuje urednH
ske' »nameščence«, ¡kt se še Ski odbor — Glavni uredniki 
niso mogli prilagoditi zalite- Pavel Gantar — odgovorni 
vam reforme in se otresti to- urednik: Igor Slavec — izba- 
gosti, ki jo je povzročil ctol- ja tedensko — Rokopisov n« 
goletni distribucijski sistem vračamo — Tisk in klišeju 
prodaje. »CP Gorenjski tisk« Kranj


